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Novembre inicia el nou cicle fallerNovembre inicia el nou cicle faller

i, a més, repassem tota l’actualitat del mes 
de novembre a la nostra ciutat
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Nou cicle faller, Sílvia  
i Maria ja són les Reines 

Falleres 2023

Va començar el mes amb el ball 
de despedida de la Reina Fa-
llera 2022, Sandra Candau, i la 

Reina Fallera infantil, Ana Giménez, 
en un acte en què van estar rodejades 
i emparades de tot el món faller local. 
Juntament amb les Dames de la Ciutat 

i les Corts d’Honor, i acompanyades de 
totes les comissions falleres, van rea-
litzar la desfilada des de la plaça Major 
fins a la Llar Fallera, on es va celebrar 
l’emocionant i sentit ball de comiat. 
Una cloenda brillant per a un any his-
tòric que ben segur que guardaran al 

Les falles a Borriana han entrat en el període més destacat 
de l’inici de l’exercici faller de 2023 i del tancament de 

2022, amb un mes de novembre ple d’actes que clouen un 
cicle i n’enceten un altre de nou. Un mes ple d’activitat 

i moltes emocions, benvingudes i adeus, amb actes 
reinventats i fins i tot inèdits.

 



seu cor com un any únic, en què han 
viscut experiències irrepetibles.

Al dia següent va ser l’acte de procla-
mació oficial de Sílvia Navarro i Maria 
Olivas com a Reines Falleres de Borri-
ana 2023 al Centre Municipal de Cultura 
la Mercè, un acte que simbolitza l’inici 
del calendari del nou cicle faller. Tot se-
guit, es va inaugurar el «manifest», que 
va revelar els detalls dels vestits i com-
plements de les Reines Falleres, Dames 
de la Ciutat i Corts d’Honor de 2023.

Només una setmana després, i amb 
molts dies de preparatius, nervis, il·lusió 
i assajos, va arribar un dels moments 
més especials i emotius d’aquest nou 
cicle faller, l’instant de recórrer el pas-
sadís principal del Teatre Payà i pujar les 
escales davant d’un públic entregat, en 
què Sílvia Navarro i Maria Olivas van re-
bre la banda de Reines Falleres de Bor-
riana 2023, igual que totes les repre-
sentants de les 18 comissions falleres 
en els actes d’exaltació al Teatre Payà.

(CONTINUA EN LA PÀGINA SEGÜENT.)
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A pesar de la intensa pluja, les Reines 
Falleres de Borriana també van estar 
acompanyades per representants del 
món de la festa de Castelló i València. A 
més d’altres delegacions arribades de 
municipis veïns que no volien perdre’s 
unes cites tan importants per a les Fa-
lles de Borriana. A les exaltacions també 
va assistir una multitudinària comitiva 
entre els quals hi havia els membres de 
la Junta Local Fallera i autoritats muni-
cipals, corts d’honor, dames de la ciutat 
falleres i representants de les 18 co-
missions falleres de Borriana, i també 
desenes d’amics, veïns, i familiars en 
un dels actes fallers més importants 
del calendari borrianenc.

Mantenidors

El jove Manuel Candau, el dissabte, i 
Vicent Blasco, el diumenge, varen ser 

els mantenidors de les Reines Falleres 
de Borriana de 2023 en els respectius 
actes d’exaltació al teatre municipal.

Manuel Candau López és un jove lligat 
al món de les falles amb tota la seua 
família. Pertany a la falla la Ravalera 

des del mateix dia en què va nàixer, co-
missió que l’ha vist créixer i li ha incul-
cat l’esperit faller. En l’actualitat, faller 
involucrat i actiu en la Ravalera on, a 
pesar de la seua curta edat, ha disse-
nyat reus de maig i carrosses, ha parti-
cipat en sainets i ha exercit com a jurat 
i ha atorgat les puntuacions de la seua 
falla en diverses ocasions.

Vicent Blasco Miró és una persona 
molt vinculada al món de les falles des 
de diferents perspectives. Faller de la 
comissió de la Mercè des de l’exercici 
1990, en l’actualitat i des del 2019 os-
tenta la presidència del col·lectiu. Per-
tany a la Junta Directiva de la Federació 
de Falles de Borriana i és delegat de 
Cultura i Comunicació de la Junta Local 
Fallera. Membre del consell de redac-
ció de la revista Cendra i corresponsal a 
Borriana d’Actualitat Fallera, també és 
col·laborador habitual dels mitjans de 
comunicació en l’àmbit de la festa i les 
tradicions locals.

A més, és crític i guionista faller, és 
autor d’un bon nombre de crítiques i 
guions per a artistes de Borriana i al-
tres poblacions del territori faller i fo-
guerer. Les seues crítiques han obtin-
gut diversos premis d’enginy i gràcia a 
Borriana, Alzira i València.

Gales de les Reines

A les acaballes del mes de novem-
bre, vam viure uns dies intensos amb 
les gales de les reines falleres amb  

falles



algunes novetats, com va quedar clar 
en la gala infantil celebrada per pri-
mera vegada en la història fallera lo-
cal, en què els més menuts i menudes 
de les 18 comissions van brillar amb 
llum pròpia acompanyant la Reina Fa-
llera infantil i la cort d’honor, que van 
saltar a l’escenari per a oferir-nos una 
coreografia preparada especialment 
per a l’ocasió.

Una vesprada de diumenge en què el 
protagonisme se’l va emportar la Rei-
na Fallera infantil, Maria Olivas, que va 
xalar acompanyada de la cort d’honor i 
dames de la ciutat, i representants in-
fantils de les 18 comissions en un acte 
molt divertit, amb berenar i ball ame-
nitzat per la discomòbil Clown.

Prèviament, la nit del dissabte, va ser 
l’hora del sopar de gala d’homenatge 
a la Reina Fallera, Sílvia Navarro, que 

també com a novetat es va celebrar al 
novembre i no al març.

Una cloenda especial per a un altre 
intens cap de setmana faller que con-
tinuarà amb les exaltacions de les re-
presentants de cada falla al llarg dels 

pròxims mesos i en què, a poc a poc, 
l’olor de pólvora, la música i l’ambi-
ent festiu va  impregnant els carrers 
esperant l’arribada de la setmana de 
Sant Josep. 

Fotos: Oscar Peris
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Per a autoproduir i autoconsumir energia elèctrica a partir de sistemes  
d’energies renovables

La Cooperativa Sant Josep de Bor-
riana ha donat a conèixer aquest 
matí a l’Ajuntament de Borriana 

la seua decisió de crear una comunitat 
energètica local (CEL) per a autoproduir 
i autoconsumir energia elèctrica a par-
tir de sistemes d’energies renovables.

En la reunió han participat l’alcaldessa, 
Maria Josep Safont; el regidor de Sos-
tenibilitat Mediambiental, Bruno Ar-
nandis; el president de la Cooperativa 
Sant Josep, José Montoliu; el director 
de la Cooperativa, Juan Vicente Moros, 
i els consellers Eduardo Salas i Juan 
Agustín Pérez.

En la trobada, l’equip directiu de la Coo-
perativa ha exposat la seua proposta en 
ferm després d’un any de treball intern, 
i ha convidat el consistori a col·laborar 
en la iniciativa que estarà oberta tant als 
socis de la Cooperativa com als veïns i 
veïnes que hi desitgen participar.

Maria Josep Safont ha expressat el seu 
desig que el projecte “siga un èxit i un 
bon punt de partida per a promoure 
activitats i avançar cap a una ciutat 
més sostenible energèticament i res-
pectuosa amb l’entorn”. Així mateix, ha 
mostrat la disposició del govern local a 
“secundar i donar suport” a la iniciati-
va impulsada per la Cooperativa, i s’ha 
compromès a “estudiar la millor fór-
mula per a “col·laborar” en la proposta.

A més, l’alcaldessa ha posat damunt la 
taula que l’Ajuntament ja està conside-
rant posar en marxa instal·lacions foto-
voltaiques durant el 2023 en diferents 
edificis municipals, per la qual cosa 
també ha apuntat la possibilitat d’oferir 
instal·lacions ja existents a la CEL que 
posarà en marxa la Cooperativa.

En aquest sentit, Safont ha manifestat 
que des del govern local “apostem per 
un nou model de generació, ús i gestió 
de l’energia en l’àmbit local, basat en la 
participació activa dels mateixos usuaris 
a través de la cooperació, que contribuïs-
ca a crear un sistema energètic descen-
tralitzat, just, eficient i col·laboratiu”.

Per part seua, el regidor de Sostenibi-
litat Mediambiental ha manifestat que 
les comunitats locals d’energies reno-
vables són “un model innovador des 
del punt de vista social, mediambien-
tal i econòmic”, i el consistori està valo-
rant diverses fórmules per a adherir-se 
i formar part d’una CEL per a facilitar 
l’autoconsum a ciutadans de Borriana”.

“La transició energètica cap a un sis-
tema més accessible per als usuaris, 
eficient i respectuós amb el medi am-
bient, ha assegurat Arnandis, és una 
meta ambiciosa que serà impossible 
d’aconseguir sense la implicació de 
tots els actors, començant des de la 
base social, el ciutadà”.

El regidor ha assenyalat entre els edi-
ficis candidats per a les instal·lacions 

La Cooperativa Sant Josep planteja a 
l’Ajuntament la creació d’una comunitat 

energètica local

fotovoltaiques durant l’any que ve, la 
piscina i el mercat, encara que també 
“s’està estudiant la viabilitat en altres 
instal·lacions municipals com el nou 
edifici de Serveis Socials, l’Escoleta In-
fantil o la Comissaria de Policia Local”.

Finalment, ha emmarcat aquestes ini-
ciatives en els objectius del Pla Rector 
municipal de compromís amb els Ob-
jectius de Desenvolupament Sosteni-
ble (ODS) de l’Agenda 2030, amb què 
el govern municipal està alineant els 
projectes i programes de les diferents 
àrees del consistori per a la consecució 
de l’estratègia de l’Agenda Borriana 
ODS 2030.

La comunitat energètica local de la 
Cooperativa Sant Josep serà presen-
tada públicament el pròxim mes de 
desembre. La finalitat principal d’una 
CEL és generar beneficis socials i me-
diambientals en l’entorn en què se 
situa, prevalent la sostenibilitat, si bé 
és important destacar que els usuaris 
aconsegueixen un important estalvi 
en la factura elèctrica anual, gràcies 
a l’energia verda de proximitat i més 
econòmica. 

medi ambient



Se sumen als 83 que existeixen en l'actualitat i permetran disminuir els residus 
de la fracció resta i, per tant, reduir el cost per la gestió en Reciplasa

L'Ajuntament ha instal·lat 39 con-
tenidors més de vidre en dife-
rents àrees de la zona marítima i 

del nucli urbà que, segons el regidor de 
Sostenibilitat Mediambiental, Bruno 
Arnandis, se sumen als 83 que exis-
teixen en l'actualitat, i “ens permetrà 
disminuir els residus de la fracció res-
ta, tenint en compte que el vidre pesa 
molt i, per tant, reduir el cost que pa-
guem per la gestió en Reciplasa”.

Els contenidors verds nous ja han 
començat a instal·lar-se en diferents 
punts del municipi i per a Arnandis 
suposa “una mesura més de l'equip 
de govern per a conscienciar i facilitar 
la separació de residus en origen”, i ha 
assegurat que els objectius a acon-
seguir són “reduir la contaminació i 
alhora reduir la factura que paguem 
entre tots, els que separem en origen 
i els que no ho fan”.

En el ple ordinari de novembre en què 
es va debatre la congelació de la taxa 
de gestió de residus, des del govern 
local, ha explicat, “ja vam recordar que 
la ciutadania ha de conscienciar-se i 
canviar d'hàbits perquè és necessari 
separar els residus en els contenidors 
corresponents”, perquè cal tindre en 
compte que “tot el que depositem en 
el contenidor groc, verd i blau, és a dir 
d'envasos, vidre i paper o cartó, no arri-
ba a la planta de reciclatge d'Onda i, per 
tant, no paguem pel seu tractament”.

No obstant això, aquests mateixos 
residus depositats en el contenidor gris 
o marró “arriben a la planta de tracta-
ment i eliminació de Reciplasa i resulta 
necessari separar-los perquè les em-
preses que gestionen els residus els 
retiren per a la gestió, i repercuteixen 
en un cost elevat pel seu tractament”, 
ha lamentat el regidor.

De fet, ha precisat Arnandis, en els 
últims 8 anys el cost del tractament i 
eliminació dels residus s'ha duplicat, i 
ha passat d'un cost de 921.004 euros 
en 2015 a 1.841.890 euros en 2023.

Sobre aquest tema, ha puntualitzat 
que la taxa de gestió de residus, se-
gons l'ordenança fiscal, ha de cobrir el 
cost del servei, per tant, “si els costos 
s'incrementen, hauria d'incremen-
tar-se la taxa, com així ha sigut sempre 
en aquest Ajuntament”.

No obstant això, el govern local actual, 
des que va començar la crisi de la co-
vid-19, “per primera vegada i com a 
mesura extraordinària, obviant les in-
dicacions de l'Ordenança Fiscal, l'hem 
congelada, assumint ja 1.300.000 

euros d'increment del cost durant els 
anys 2021, 2022 i 2023, a càrrec de les 
arques municipals”, ha indicat Arnandis.

Tot això, ha assegurat, amb la finalitat 
d'ajudar les famílies i empreses locals a 
superar aquest període de reducció de 
l'activitat primer i, posteriorment, d'in-
crement de preus en general derivat de 
la situació bèl·lica a Ucraïna”.

A més, el govern municipal ha mantin-
gut la bonificació addicional del 25% de 
l'import a satisfer per la taxa, que es va 
aplicar en 2021 per a ajudar a totes les 
activitats econòmiques de Borriana a 
la seua recuperació i eixida de la crisi 
per la pandèmia, durant el 2022 i tam-
bé en el pròxim 2023.

“De totes maneres –ha afirmat Bruno 
Arnandis–, no pagar el cost real del que 
val la gestió del servei, no ens permet 
relaxar-nos i deixar de separar els resi-
dus en origen perquè, a partir del pròxim 
exercici, s'aplicaran penalitzacions als 
municipis que aboquen residus impro-
pis en el contenidor de matèria orgàni-
ca, el contenidor marró, en aplicació del 
principi de ‘qui contamina, paga’”. 

L'Ajuntament instal·la 39 contenidors  
més de vidre en diferents zones

medi ambient
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L’alcaldessa, Maria Josep Safont, 
va sol·licitar a la Subdelegació 
de Govern la declaració de zona 

catastròfica (ara, zona afectada greu-
ment per una emergència de protecció 
civil) per a Borriana, per les conseqüèn-
cies registrades després de l’episodi de 
pluges intenses i persistents que es van 
produir el divendres i dissabte 11 i 12 de 
novembre en la municipi, que van arri-
bar als 263,8 litres per metre quadrat 
i han ocasionat danys de consideració.

El temporal de pluja i la quantitat d’ai-
gua que va caure en molt poc de temps 
va superar la capacitat de drenatge i va 
produir inundacions en habitatges en 
diferents punts de la zona marítima i en 
nombrosos carrers, amb vehicles blo-
quejats i despreniments en façanes.

Safont ha indicat que des de Presidèn-
cia de la Generalitat Valenciana també 
van sol·licitar la valoració dels danys per 
a anar en la mateixa línia, i ha posat en 
valor que tant des de Via Pública, Poli-
cia Local i tècnics municipals han estat 
revisant en tot moment totes les ubi-
cacions on s’ha produït algun problema.

Des de l’equip del govern local i els 
serveis tècnics municipals s’estan fent 
les valoracions en les infraestructures 
afectades, com ara la Casa de la Cul-
tura, centres educatius, instal·lacions 
esportives, obres en marxa, infraes-
tructures viàries, entre d’altres.

De fet, el mateix diumenge 13 de no-
vembre l’alcaldessa acompanyada del 
regidor d’Educació, J. Ramon Monferrer, 
tècnics del consistori i Policia Local van 
revisar els centres educatius de la ciu-
tat i altres infraestructures per a avaluar 
l’abast de danys després de les pluges 
en diferents immobles municipals.

Des del divendres 11, Safont va estar en 
contacte amb la Secretaria Autonòmica 
de Seguretat i Emergències i el dissabte 
al matí l’alcaldessa i membres de l’equip 
de govern es van reunir amb els serveis 
locals d’emergència i seguretat per a 
coordinar i avaluar la situació.

Les fortes precipitacions caigudes so-
bre Borriana durant tota la jornada de 
divendres i la vesprada de dissabte van 
ocasionar multitud d’incidències en el 

municipi i inundacions en algunes zones, 
es va haver de tallar amb tanques muni-
cipals camins i carreteres, i van provocar 
una situació complicada, tant en el nucli 
urbà com en la zona marítima.

Policia Local, operaris de Via Pública, 
de Facsa, i fins i tot bombers, van estar 
treballant sense treva per a restablir, 
en la mesura que va ser possible, la 
normalitat als carrers del municipi i fer 
front a les conseqüències dels 263,8 
litres per metre quadrat registrats.

El resum d’actuacions realitzat per la 
Policia Local de Borriana, des de les 
10 hores del divendres 11 fins a les 11 
hores del diumenge 13, inclou 201 cri-
dades registrades i 25 avisos del 112, 
amb nombroses intervencions, entre 
les quals cal destacar el rescat de 5 
persones, 23 intervencions per inun-
dació d’immobles, 20 per vies inun-
dades, 5 per caiguda de pedres de les 
façanes, 6 per caigudes d’arbres i 14 
per vent.

També va obligar al tancament de 10 
camins i sendes rurals i efectius de la 
Policia Local i Bombers han estat rea-
litzant serveis de divendres a diumen-
ge i es van suspendre les classes ves-
pertines en el Martí de Viciana i també 
les activitats esportives.

Des de divendres de matí es van po-
sar en marxa tots els sistemes d’eva-
cuació, els operaris van estar revisant 
els embornals, desembossant desai-
gües i repassant les goles de la platja 
i la Serratella, la séquia del Rajolí i les 
bombes de buidatge, i fins al diumen-
ge van continuar amb les tasques per 
a restablir les condicions de totes les 
zones afectades i van seguir les revisi-
ons i visites de les zones danyades. 

L’executiu municipal sol·licita al Govern la 
declaració de zona catastròfica

Des del govern local i els serveis tècnics municipals s’han fet les valoracions en les 
infraestructures afectades, com ara la Casa de la Cultura, centres educatius, instal·lacions 

esportives, obres en marxa, infraestructures viàries

pluges



El govern local exposa als veïns  
de la Serratella el projecte i la instal·lació 

dels caragols d’Arquimedes
La redacció del projecte estarà acabada el pròxim mes de desembre i al maig  

el consistori preveu el començament de les obres

L’equip de govern de l’Ajuntament 
de Borriana ha exposat als veïns 
de la Serratella les característi-

ques, els terminis i els beneficis del 
projecte de les obres per a la instal·lació 
dels dos caragols d’Arquimedes en la 
zona, la redacció del qual estarà fina-
litzada al mes de desembre.

En la reunió van participar nombrosos 
veïns i, per part de l’Ajuntament, han 
estat presents l’alcaldessa de Bor-
riana, Maria Josep Safont, l’enginyer 
municipal i els regidors Vicent Aparisi, 
Bruno Arnandis i Cristina Rius, els quals 
a més d’exposar les particularitats del 
projecte han atès i resolt les qüestions 
plantejades en la trobada.

Segons ha explicat l’alcaldessa, s’ins-
tal·laran dos caragols d’Arquimedes 
en un solar al carrer de les Alqueries, 
en la zona del jardí al costat del camí 
de la Serratella, en la zona més baixa, 
per a “la recuperació del sistema de 
drenatge natural a la mar entre el camí 
Ballester i el camí la Coixa, i un sistema 
contra inundacions en la zona urbana 
de la Serratella, a través de canalitza-
cions i elevació”.

Un projecte, ha puntualitzat, per a 
la redacció del qual es va contractar 
l’empresa Ingenio, Gestión i Técnica 
SL, per un import de 26.620 euros, i 
que estarà finalitzat amb tota pro-
babilitat aquest mes de desembre”. 
Quant al començament de les obres 
d’instal·lació, l’alcaldessa ha indicat 
que l’Ajuntament calcula que, tenint 
en compte que després de la redacció 
del projecte s’ha de redactar i licitar el 
plec de condicions per a la contractació 
de les obres, podrien començar a l’abril 
o al maig.

Safont ha recordat el pelegrinatge ad-
ministratiu per a aconseguir tots els 
permisos necessaris, a més de la con-
cessió administrativa d’ocupació de 
domini públic maritimoterrestre. Però, 
ha precisat, “en uns mesos comptarem 
amb el sistema adequat de drenatge 
en la zona”, amb la qual cosa l’executiu 
municipal “espera minimitzar i evitar 
les inundacions dels habitatges exis-
tents en la Serratella amb l’evacuació 
d’aigües de pluja a la mar immedia-
tament, en períodes de fortes pluges, 
que també ajudaran a la resta de la 
zona marítima”.

Amb els dos caragols, ha concretat, 
“s’augmentarà considerablement la 
velocitat d’evacuació de les aigües 
pluvials a la mar, en una zona amb una 
capa freàtica molt pròxima a la super-
fície que necessita un ràpid drenatge” 
i, d’aquesta manera, ha continuat, “es 
minimitzaran els efectes de les inun-
dacions amb què han de bregar els 
veïns i les veïnes d’aquesta zona del 
litoral borrianenc”.

Sobre aquest tema, la primera edila ha 
precisat que cada caragol d’Arquimedes 
de diàmetre 1.900 mm és capaç d’eva-
cuar “fins a 1.000 litres per segon”, és 
a dir, ha matisat, “tres vegades més de 
capacitat de desguàs que la bomba de 
70 CV de potència que l’Ajuntament ha 
utilitzat per a drenar la séquia del Rajolí 
en l’eixida a la mar en altres ocasions 
quan ha sigut necessari”.

Es tracta, ha assegurat, d’un meca-
nisme hidràulic “de gran ajuda per a 
l’extracció de grans cabals d’aigua en 
cas d’inundacions o de grans tempo-
rals de pluja”, i suposarà una inversió 
al voltant dels 720.000 euros, ha as-
senyalat Safont.

Així mateix, ha avançat la possibili-
tat de, a més d’aquests dos caragols, 
instal·lar si fora necessari dos caragols 
més per al Rajolí en la zona on està el 
motor del sindicat de Regs.

Per a dur endavant aquesta “impor-
tantíssima” instal·lació hidràulica, prè-
viament els tècnics municipals han 
realitzat un estudi per a determinar la 
ubicació òptima i el millor aprofitament 
del sistema de drenatge, que ha hagut 
també de suportar un llarg pelegrinat-
ge de permisos administratius. 

serratella
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La màquina pilonadora ja està re-
alitzant els fonaments de pilons 
llargs de l’estructura de la nova 

passarel·la fixa de formigó de l’Estany 
de la Vila o Clot de la Mare de Déu, que 
comporta la construcció d’un total de 
20 pilons de formigó armat de 9 me-
tres de profunditat i 650 mm de dià-
metre, segons han avançat l’alcaldes-
sa de Borriana, Maria Josep Safont, que 
va visitar els treballs amb el regidor de 
Medi Ambient, Bruno Arnandis; el regi-
dor de la Zona Marítima, Vicent Aparisi, 
i la regidora d’Hisenda, Cristina Rius.

Des de l’inici de les obres i fins ara, ha 
explicat l’alcaldessa, els treballs rea-
litzats per a l’execució de “l’esperada” 
passarel·la fixa en la desembocadura del 
riu Anna han consistit en la construcció 
d’una atall temporal per a canalitzar i 
desviar el flux d’aigua per aconseguir 
una àrea de treball seca, que “lamenta-
blement se la van emportar les pluges 
intenses de l’11 i 12 de novembre, i s’ha 
hagut de tornar a construir”.

També s’ha realitzat el desviament de la 
línia de baixa tensió i de l’aigua potable, 
així com la canalització per al desguàs 
del Clot mentre s’efectuen les obres i 
es manté la plataforma per a l’execució 
dels pilons de formigó armat.

Cal recordar que les obres de construc-
ció de la passarel·la fixa per als vianants 
al Clot, entre el carrer les Terrasses i el 
carrer la Farola, és una actuació cofi-
nançada pel Fons Europeu de Desen-
volupament Regional (Feder) en el 
marc de l’estratègia Edusi del Progra-
ma de Desenvolupament Sostenible.

Vicent Aparisi i Bruno Aranandis han 
exposat que s’ha modificat el projec-
te inicial perquè durant l’execució de 
les obres s’ha observat la necessitat 
d’executar actuacions noves i millores 

a causa de “circumstàncies imprevisi-
bles, que no alteren la naturalesa glo-
bal del contracte”.

Així, en el projecte modificat s’han in-
clòs diferents millores com l’execució 
d’un desviament de la línia aèria de bai-
xa tensió, necessària per a permetre la 
realització dels treballs dels fonaments 
profunds, i també la substitució de marcs 
prefabricats de formigó per lloses prefa-
bricades que permet tindre una major 
capacitat de desguàs, ja que amb les llo-
ses s’elimina el gruix dels marcs.

“El fet que la passarel·la dispose d’una 
major secció hidràulica de desguàs su-
posa tindre una millor resposta contra 
les avingudes d’aigua”, han manifestat 
els dos regidors.

A més, el projecte modificat contem-
pla el soterrament de la línia de baixa 
tensió i de la telefonia a través de la 
futura passarel·la, i la substitució de 
les comportes en acer estructural, 

previstes inicialment, per unes altres 
d’acer estructural galvanitzat que, 
segons el parer d’Arnandis i d’Aparisi, 
“millora considerablement la conser-
vació contra la corrosió en un ambient 
marí, alhora que comportarà un menor 
manteniment a realitzar pel personal 
de via pública o per l’empresa encar-
regada del manteniment de l’estany i, 
per tant, una racionalització de la des-
pesa pública”.

Les noves actuacions, han assegurat, 
no comporten la necessitat d’un aug-
ment en el termini d’execució de les 
obres, per la qual cosa des del consis-
tori mantenen el termini d’execució de 
8 mesos i la previsió del final d’obres 
per a la primavera, a finals d’abril.

Mentrestant, l’Ajuntament ha tornat 
a reparar la passarel·la de terra que 
va ser destruïda en l’últim episodi de 
fortes pluges perquè mentre duren les 
obres de construcció de la passarel·la 
fixa es puga utilitzar l’actual passarel·la 
de terra compactada que compleix la 
seua funció quan el nivell de l’aigua és 
baix, però que el consistori ha de repa-
rar constantment perquè els dos mar-
ges del riu estiguen comunicats amb 
les crescudes per fortes pluges, amb 
els temporals marítims i amb l’aug-
ment del cabal per l’aigua registrada en 
localitats de l’interior que desguassen 
al mateix riu”. 

La passarel·la del Clot avança amb la 
construcció de 20 pilons de formigó 

armat de 9 metres de profunditat

PASSAREL·LA CLOT



La meitat de la inversió es destinarà a millorar el sistema de drenatge per a augmentar  
la capacitat de recollida d’aigua pluvial, a fi de tractar de mitigar les inundacions 

provocades per les pluges

La Junta de Govern Local de Borriana 
ha aprovat l’expedient de contrac-
tació i el plec de clàusules adminis-

tratives per a l’adjudicació del contracte 
de les obres de la remodelació del vial de 
l’avinguda Mediterrània en el tram que 
va des del port fins al carrer Joan Carles I, 
segons ha anunciat l’alcaldessa de Bor-
riana, Maria Josep Safont.

Amb un pressupost de més de 2 mi-
lions d’euros, el projecte té com a fi-
nalitat la reordenació del vial amb la 
construcció d’un nou carril de ciclovi-
anants que se situarà pel costat de la 
mar, i també la col·locació de noves ca-
nonades d’aigua potable i la instal·lació 
de noves canalitzacions i bombaments 
per a l’evacuació d’aigües residuals i 
pluvials, així com la repavimentació del 
vial i el recobriment de les voreres.

Una actuació que, segons l’alcaldessa, 
“millorarà considerablement els serveis 
de la zona i suposarà una millora de cara 
a les pluges i possibles inundacions, 
amb l’augment del sistema de drenatge 
i la capacitat de recollida d’aigua pluvial, 
a fi de tractar de mitigar les inundacions 
provocades per les fortes pluges”.

Així mateix, ha indicat que la proposta 
actual d’obres afig més d’un milió d’euros 
respecte als avantprojectes anteriors de 
2017, precisament per a millorar la xarxa 
de sanejament i pluvials, els bombejos, 
als quals s’afig un altre bombeig, la il·lu-
minació i s’aprofitarà per a pavimentar 
tota l’avinguda Mediterrània.

El termini de les actuacions del pro-
jecte es preveu executar en 10 mesos 
des de la signatura de l’Acta de Com-
provació de Replanteig i, una vegada 

completat, “permetrà tancar l’anell ci-
clovianant de la salut entre la ciutat i la 
zona marítima”, ha manifestat Safont.

El contracte s’adjudicarà pel procedi-
ment obert simplificat, amb tramitació 
ordinària i licitació electrònica d’acord 
amb el projecte redactat per l’enginyer 
de camins municipal amb l’assistèn-
cia tècnica d’Enginyeria Melcar SL, 
amb un pressupost base de licitació 
de 2.271.266 euros, que incorpora els 
corresponents estudis de Gestió de 
Residus, Geològic i Geotècnic, i Bàsic 
de Seguretat i Salut.

La primera fase de les obres abastarà 
el tram entre la carretera del Port i el 
carrer Joan Carles I, tram on no hi ha 
afecció amb la zona del Domini Públic 
Maritimoterrestre, mentre que el se-
gon tram, ha aclarit l’alcaldessa, “no es 
podrà realitzar fins que no es tinguen 
tots els permisos de Costes”.

Per part seua, el regidor d’Urbanisme 
i Sostenibilitat Mediambiental, Bruno 
Arnandis, ha ressaltat que la construc-
ció d’aquest carril bici suposarà “amplis 
beneficis quant a mobilitat i seguretat 
ciutadana, i evitarem la demora en 

El govern municipal aprova la 
contractació de les obres de la 

remodelació de l’avinguda Mediterrània

l’execució de les obres en la zona on és 
necessitaria autorització o concessió 
de Costes”, ha afegit.

Amb aquestes obres, ha manifestat, 
“tractem de minimitzar les interferèn-
cies entre els ciclistes, vianants i vehi-
cles, i crear una nova zona per als via-
nants al costat del carril bici i delimitar 
les zones d’aparcaments” i, d’aquesta 
manera, Borriana gaudirà d’una nova 
secció viària amb una vorera de 4 me-
tres d’ample a la qual se li adossa una 
línia d’aparcaments de 2,2 metres 
d’ample.

La calçada amb 2 carrils de circulació, 
de 3,25 metres cadascun, separarà 
l’espai reservat per a vianants i bicicle-
tes. El projecte contempla la col·locació 
d’una canonada d’impulsió d’aigua po-
table de polietilè que substituirà l’ac-
tual de fibrociment. També contempla 
noves canalitzacions i bombaments 
per a l’evacuació d’aigües residuals i 
pluvials que suposaran una millora de 
cara a les pluges i possibles inundaci-
ons. A més, es col·locaran bancs, pape-
reres, nou enllumenat i s’està estudi-
ant l’emplaçament d’arbres després de 
la petició dels veïns i les veïnes. 

ZONA MARÍTIMA
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La Junta de Govern Local ha apro-
vat les memòries valorades per a 
dos contractes de les obres per a 

prolongar la vorera que hi ha al camí la 
Cossa en l'antiga CV1850, en l'entorn 
de Santa Bàrbara, amb un pressupost 
que ascendeix a 118.66 euros per a 
dos trams, segons ha anunciat el regi-
dor de Santa Bàrbara i de Serveis Pú-
blics, Vicent Aparisi.

Es tracta, segons ha explicat, de donar 
una solució constructiva per a “la mi-
llora de recorreguts per als vianants i 
augmentar-ne la seguretat, ja que en 
l'actualitat tan sols existeixen recor-
reguts per a vianants protegits pels 
voltants de l'edifici de les antigues 
escoles, que actualment alberguen el 
centre social, cosa que genera un punt 
de perillositat alta”.

Com a solució, ha precisat, es proposen 
obres en dos trams, d'una banda pro-
longar la vorera existent al marge nord 
del camí fins a la confluència entre el 
camí la Cossa i el camí del Masquema-
do, incloent-hi la prolongació de la xarxa 
de drenatge de pluvials, amb un pres-
supost d'execució de 56.046,15 euros.

En cadascun dels habitatges i parcel·les 
existents s'executarà una connexió do-
miciliària per a canalitzar les aigües pro-
cedents de l'interior, i s'executarà una 
vorera per als vianants de formigó, simi-
lar a l'existent. Per a facilitar l'execució es 
preveu realitzar les obres en dos fases.

El tram 2, amb un pressupost de 
62.621,41 euros, suposa prolongar la 
vorera existent al marge nord de l'antiga 
CV1850, a l’extrem oest, fins a l'accés al 
camí Serra i consistiran, igual que en el 
tram 1, a prolongar la vorera actual del 
marge nord, incloent-hi la prolongació 
de la xarxa de drenatge de pluvials.

Per a Aparisi, “aquest és només un 
pas més en aquesta aposta del govern  

municipal de donar més serveis a 
aquesta zona del terme municipal. Es 
tracta d'una actuació molt important, 
ja que s'ha projectat a petició dels ma-
teixos veïns”, i ha assegurat que des del 
govern municipal “continuarem treba-
llant per a seguir millorant els serveis 
als veïns de Santa Bàrbara”.

El regidor ha recordat que l’estiu pas-
sat l'Ajuntament va obrir la font i el 
pou d'aigua potable de les Alqueries 
de Santa Bàrbara després de finalit-
zar els treballs de perforació i cons-
trucció per a l'execució de la captació 
d'aigües subterrànies i planta pota-
bilitzadora, aquestes obres van ser 
adjudicades a Facsa amb un pressu-
post de 124.459 euros.

La Confederació Hidrogràfica del Xú-
quer va autoritzar la concessió de l'aigua 
potable sol·licitada per l'Ajuntament de 
Borriana per a la instal·lació del pou per 
a un període de 25 anys, fins a juny de 
2045. La instal·lació disposa de la capa-
citat de subministrar 500 litres a l'hora 
d'aigua tractada, i fins a 4.000 m³ a l'any. 
A més, el govern municipal ha instal·lat 
una planta d'osmosi i una font al pati de 
les antigues escoles de Santa Bàrbara.

Una infraestructura, ha assegurat Apari-
si, que serveix per a “satisfer les necessi-
tats de proveïment d'aigua potable tant 
de les instal·lacions de les antigues esco-
les de Santa Bàrbara com dels veïns i les 
veïnes de la zona que vulguen arreplegar 
aigua apta per al consum humà”. 

La Junta de Govern aprova les obres per a 
prolongar les voreres en l'entorn de Santa Bàrbara

ÁREA ECONÓMICA – INTERVENCIÓN
L’Ajuntament en ple, en sessió ordinària celebrada el dia 3 de novembre 
de 2022, ha acordat aprovar provisionalment la modificació de les Or-
denances Fiscals que es  detallen a continuació, perquè entren en vigor 
el dia 1 de gener de 2023.

Ordenança Fiscal Reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles i de 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres; Ordenances Fiscals 

Reguladores de la Taxa per Prestació de Serveis de Gestió de Residus, de la Taxa per 
Prestació de Serveis d’Activitats de Joventut i Ús del Casal Jove i de la Taxa per Pres-
tació de Serveis d’Activitats Esportives i Ús d’Instal·lacions.

D’acord amb el que disposa l’article 17 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, s’anuncia que 
els esmentats acords, amb tots els antecedents, quedaran exposats al públic en aquest 
Ajuntament, durant un termini de trenta dies a comptar des del dia següent al de la pu-
blicació d’aquest anunci en el Butlletí Oficial de la Província, durant el qual les persones 
interessades podran presentar les reclamacions que consideren oportunes. Cas que no es 
presenten reclamacions, s’entendran definitivament adoptats els  acords, fins aleshores 
provisionals, d’acord amb el que estableix l’article 17.3 de l’esmentada norma. 

La concejala delegada de Hacienda
Cristina Rius Cervera

Borriana, 4 de novembre de 2022

SANTA BÀRBARA



Amb un pressupost de 19.293 euros, els treballs en aquests moments es concentre 
 en la zona de la ronda Pere IV

L’Ajuntament continua ampliant 
els itineraris accessibles en di-
ferents trams de la xarxa viària 

municipal amb l’execució de guals per 
als vianants, cosa que comporta la rea-
lització d’obres que generen grans be-
neficis a la ciutadania i no requereixen 
inversions d’una quantia elevada.

Amb l’objectiu de reparar les voreres 
i millorar l’accessibilitat urbana, se-
gons ha explicat el regidor de Serveis 
Públics, Vicent Aparisi, l’actuació que 
el consistori realitza en aquests mo-
ments, amb un pressupost de 19.293 
euros, consisteix bàsicament en l’am-
pliació de voreres, la creació de guals 
per als vianants i l’eliminació d’obsta-
cles per als vianants en diversos trams 
de la xarxa viària urbana en la zona de 
la ronda Pere IV.

Concretament, les obres es realitzen 
en la plaça Generalitat i en els carrers 
Almesies, encreuament Pere IV amb 
la cantonada d’Almesies, Santa Ma-
tilde, Capità Cortès, Alcalde Escobar, 
encreuament Pere IV amb plaça Ge-
neralitat, encreuament de l’Escorre-
dor amb plaça Generalitat i de l’Escor-
redor amb Tarancon.

“Eliminar barreres arquitectòniques és 
un objectiu preferent per al consistori”, 
ha explicat Aparisi, que ha afegit que 
és “molt important” seguir amb l’ade-
quació de voreres per a aconseguir un 
municipi “més accessible i segur per a 
tots i totes, acabar amb el problema 
de seguretat viària per als vianants i 
persones amb mobilitat reduïda i així 
millorar la qualitat de vida dels veïns i 
les veïnes del municipi”.

Una de les prioritats del govern local 
en aquesta legislatura i en l’anterior, ha 
assegurat el regidor, ha sigut “garantir 

l’accessibilitat de la ciutat, atenent les 
peticions de la ciutadania i mamprenent 
noves iniciatives derivades del Pla de 
Mobilitat Urbana Sostenible de Borri-
ana i del Pla d’Accessibilitat Municipal”.

L’existència de barreres arquitectòniques 
en la via pública impedeixen un despla-
çament adequat de persones amb mo-
bilitat reduïda, per això, ha indicat, cada 
any el govern municipal realitza diverses 
actuacions de millora de l’accessibilitat 
urbana en diferents zones de la ciutat, 
entre les quals Aparisi ha assenyalat les 
realitzades a primers d’any en les vore-
res de l’entorn del Mercat Municipal per 
a millorar-ne l’accessibilitat.

Unes obres en què l’Ajuntament, amb 
una inversió de 57.267 euros, va exe-
cutar les reformes en la façana, en 
les entrades i en l’accessibilitat de les 
entrades per a eliminar els desnivells i 
escalons que existien en la porta d’ac-
cés del carrer Colom, de la plaça de la 
Mercè i del carrer Sant Victorià, i amb 
la renovació, també, de les voreres del 
mercat de la plaça de la Mercè, carrer la 

Tanda i carrer Colom, amb la substitu-
ció del paviment molt deteriorat, per a 
evitar els desnivells i els desperfectes 
que hi havia.

En aquest sentit, l’edil ha assenyalat 
que aquestes accions “pot parèixer 
que no ens afecten a tots, però tots en 
algun moment podem necessitar-les, 
ja no sols perquè anem en cadira de 
rodes sinó perquè portem un carro de 
bebè o un carro de la compra”. Així, ha 
destacat la importància de “fer visible 
aquest treball perquè facilita la vida de 
moltes persones, especialment amb 
problemes de mobilitat”.

L’equip municipal de govern, ha asse-
gurat Aparisi, continuarà treballant en 
aquesta línia perquè “som conscients 
que queda molt per fer”. Per a la qual 
cosa disposa “d’una planificació con-
tínua per a atendre les demandes de 
les associacions de veïns i de persones 
particulars que ens comuniquen les de-
ficiències que detecten i les millores que 
podem fer per a tindre una ciutat més 
accessible i amable”, ha finalitzat. 

Itineraris accessibles en diversos trams  
de la xarxa viària urbana

ACCESIBILITAT
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Les importants troballes aporten dades significatives i rellevants en l’àmbit  
de la Comunitat Valenciana, tant per la seua riquesa històrica com pel context  

cultural i geogràfic

El jaciment por convertir-se en un punt d’interés turístic per a mostrar com es vivia  
en una vil·la marítima romana

Els recents treballs d'excavació en 
el jaciment arqueològic de Sant 
Gregori han tret a la llum una ne-

cròpoli prehistòrica que per la densitat 
de les troballes és en aquests mo-
ments la més important de la Comuni-
tat Valenciana, i també s'ha descobert 
un jaciment inèdit amb importants 
restes iberes i musulmanes, conjunta-
ment amb una vil·la romana.

Així ho ha anunciat l'arqueòleg mu-
nicipal, José Manuel Melchor, que ha 
presentat en el Museu Arqueolò-
gic Municipal de Borriana les noves i 
transcendentals troballes arqueològi-
ques davant la presència de l'alcaldes-
sa de Borriana, Maria Josep Safont, i 
del regidor de Patrimoni, Vicent Granel.

Uns descobriments arqueològics rea-
litzats en les obres del PAI Sant Grego-
ri, en què l'equip d'arqueòlogues i res-
tauradores treballa sota les directrius 

de la Conselleria d'Educació, Cultura i 
Esport i amb la supervisió del Servei 
Municipal de Cultura de l'Ajuntament 
de Borriana.

José Manuel Melchor ha explicat que les 
troballes arqueològiques que es duent 
a terme en l’actualitat “estan aportant 
dades significatives i rellevants en l’àm-
bit de la Comunitat Valenciana, tant per 
la seua riquesa històrica com pel con-
text cultural i geogràfic”.

De fet, segons ha avançat, ja en són 
diverses les universitats i centres d'in-
vestigació nacionals i estrangers in-
teressats a col·laborar amb el Museu 
Arqueològic de Borriana, que coordina 
els treballs.

Moltes de les restes trobades en la ne-
cròpoli de l’edat de bronze i les restes 
iberes, musulmanes i romanes tro-
bades recentment, ja formen part del 

Descobreixen una necròpoli prehistòrica 
i un jaciment inèdit amb restes iberes 

i musulmanes en les excavacions 
arqueològiques de Sant Gregori

PATRIMONI



fons arqueològic en la sala dedicada 
exclusivament a exhibir les troballes 
recuperades en el jaciment de Sant 
Gregori, amb gran quantitat de peces 
procedents de les excavacions, entre 
les quals figuren gots fins de cristall i 
restes de mosaics i pintures murals.

De les troballes realitzades fins ara, 
l'arqueòleg municipal ha destacat 
“l'espectacular vil·la marítima romana 
situada a escassos 100 metres de la 
línia de costa a Borriana, la més gran 
excavada en la Comunitat Valenciana, 
ja que ocupa al voltant de 18.000 m², 
i ha assegurat que és “il·lustrativa d'un 
model de vil·la marítima durant l'Alt Im-
peri Romà i una de les millor conserva-
des, de les quals només se’n coneixen 
quatre més en el territori valencià”.

A més, ha ressaltat que ha aportat 
“importants descobriments de mate-
rials entre els quals destaca la millor 
col·lecció de pintura mural romana de 
tota la Comunitat Valenciana pel que fa 
a vil·les romanes, en què destaquen els 
motius figuratius i vegetals”.

En les últimes excavacions, s'ha des-
cobert un jaciment inèdit amb restes 
iberes i musulmanes, conjuntament 
amb una vil·la romana amb importants 
restes, ha indicat Melchor, però ha 
puntualitzat que el més destacable és 
“l'aparició d'una necròpoli prehistòrica 
que, per la densitat de les troballes, és 
en aquests moments la més important 
de la Comunitat Valenciana”. Ara les 
restes estan en procés d'estudi.

Tant l'alcaldessa com el regidor de Pa-
trimoni han manifestat que el govern 
municipal ”ja està valorant les impor-
tants possibilitats amb què compta 
l'enclavament com a motor econòmic 
per a Borriana, especialment des del 
punt de vista turístic, amb una poten-
ciació adequada, la posada en valor i 
l’explotació de les troballes”.

Sobre aquest tema, Safont i Granel 
han valorat la proposta de convertir el 
jaciment en un punt d'interès turístic 
per a mostrar com es vivia en una vila 

marítima romana. També han recordat 
que la inversió econòmica realitzada 
en l'excavació i extracció d'aquestes 
restes arqueològiques és de caràcter 
privat, i “és la més important mai rea-
litzada a Borriana”. 

Els últims treballs d'excavació mam-
presos durant aquestes setmanes 
dins de les accions per a la urbanit-
zació de Golf Sant Gregori suposen 
“un impuls decisiu per a consolidar la 
riquesa del patrimoni i la història del 
municipi, i ampliar el coneixement so-
bre aquest important jaciment arque-
ològic”, han precisat.

Finalment, l'arqueòleg municipal ha 
volgut posar en valor la col·laboració de 

la Universitat Jaume I que ja ha orga-
nitzat un Seminari internacional i l’es-
tiu passat va realitzar les intervencions 
arqueològiques del I Curs Internacional 
d'Arqueologia i Cultures de la Mediter-
rània Antiga, emmarcades en el projec-
te d'investigació de la vil·la marítima de 
Sant Gregori, que va ser organitzat, a 
més de la Universitat Jaume I de Cas-
telló, per la Università di Macerata (Ità-
lia), la Université de Lorraine (França) i 
el Museu Arqueològic de Borriana.

El Servei Arqueològic Municipal, diri-
git per l'arqueòleg José Manuel Melc-
hor, és el que realitza el seguiment i 
coordinació de totes les excavacions 
realitzades en el jaciment durant els 
últims anys. 

PATRIMONI
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La Policia Local incorpora un vehicle 
‘pick-up’ 4×4 per a poder accedir a tota 

classe de terrenys
Destinat al patrullatge de la zona rural del terme municipal i com a recurs policial per a 

poder arribar a les zones més inaccessibles, especialment durant els episodis de pluges fortes

L’alcaldessa i regidora de Segure-
tat Ciutadana, Maria Josep Safont, 
juntament amb els responsa-

bles de la Policia Local han presentat 
aquest matí l’últim vehicle a incorpo-
rar-se al parc mòbil de la policia, per a 
ser destinat al patrullatge de la zona 
rural del terme municipal.

Es tracta d’un vehicle tipus pick up 
amb tracció integral i unes excel·lents 
capacitats tot terreny. Concretament, 
és el conegut model Hilux de la marca 
japonesa Toyota, amb el corresponent 
equipament policial de llums de priori-
tat, llanternes, extintor, equip de trans-
missions.

Compta, a més, amb un vagó de càrre-
ga per a poder transportar adequada-
ment senyals, tanques, cons, balises i 
altres elements de senyalització viària, 
preparat per a l’accés a parcs, zones 
complicades i actuacions com a conse-

qüència de les inundacions. L’adquisi-
ció del vehicle per part de l’Ajuntament 
s’ha dut a terme amb la corresponent 
licitació en la modalitat de rènting per 
un termini de 4 anys.

Aquest nou vehicle s’incorpora al parc 
mòbil per a ser destinat al patrullatge 
de la zona rural del terme municipal 
per part de la Guarderia Rural i, també, 
com a recurs policial per a poder arribar 
a les zones més inaccessibles, especi-
alment durant els episodis de pluges, 
ja que permetrà accedir a tota classe 
de terreny i facilitar l’actuació en cas de 
grans inclemències meteorològiques, i 
així portar els agents allà on se’ls re-
querisca encara que les condicions si-
guen adverses.

Segons ha explicat l’alcaldessa de Bor-
riana, la Policia Local sol·licitava un ve-
hicle d’aquestes característiques per 
al compliment del seu servei, i aquesta 

nova adquisició suposa “un notable 
reforç dels mitjans materials del cos 
policial que milloren les ferramentes 
a disposició dels agents per a realitzar 
amb major seguretat el seu treball i, 
conseqüentment, el servei a la ciuta-
dania es vorà beneficiat”.

El cap de la Policia Local, Raúl Amat, ha 
manifestat que era necessari un vehi-
cle de grans prestacions per a “cobrir 
de manera eficient l’assistència en cas 
d’emergències i catàstrofes naturals”. 
Les possibles situacions d’alerta que 
es poden produir per causes meteo-
rològiques “fan necessari disposar de 
vehicles versàtils per a cobrir serveis 
ordinaris o d’emergència”.

Per a la Policia Local, les característi-
ques tècniques d’aquest tot terreny, 
amb tracció 4x4 amb reductora, blo-
queig de diferencial i la notable altura 
lliure del vehicle, el converteixen en “un 
important aliat dels agents en els mo-
ments i condicions més exigents”.

Sobre aquest tema, tant Maria Josep 
Safont com el cap de la Policia Local 
han subratllat que es tracta de conti-
nuar millorant els mitjans per a vetlar 
per la seguretat de la ciutadania, “grà-
cies a aquest equipament, els agents 
de la Policia Local disposen de millors 
ferramentes per a realitzar amb major 
seguretat la seua funció”, han argu-
mentat, perquè “és important tant per 
a la ciutadania com per als agents, que 
fan un importantíssim paper, perquè 
puguen exercir la seua funció de la mi-
llor manera possible, especialment en 
circumstàncies adverses”. Finalment, 
Raúl Amat ha agraït al govern muni-
cipal que “prioritzen les inversions en 
matèria de seguretat”. 

POLICIA LOCAL



Comprovada l'eficàcia del nou 
tractament contra el mosquit tigre  

al cementeri municipal
Els innovadors adhesius han evitat la presència de larves en el 100 per cent dels 4.000 

recipients del recinte en què es va realitzar el tractament

El 100% de les jardineres i pitxers 
en què es va instal·lar l’innova-
dor tractament que es va posar 

en marxa en dates prèvies a Tots Sants 
al cementeri municipal de Borriana es 
mantenen sense presència de larves de 
mosquit tigre, segons ha avançat el re-
gidor delegat de Cementeri, Hilario Usó.

Després de la revisió i la inspecció 
realitzada per Lokimica, empresa en-
carregada del tractament contra els 
mosquits, s’ha comprovat l’eficàcia en 
l’aplicació dels nous adhesius realit-
zada en els 4.000 recipients amb risc 
d’albergar larves de mosquit tigre en el 
cementeri municipal de la localitat. Una 
acció impulsada per les regidories de 
Cementeri i de Sanitat.

A finals de novembre es va realitzar la 
inspecció tècnica, tant per a vore l’efec-
tivitat dels adhesius com, sobretot, per 
a actuar sobre els elements nous que 
s’havien col·locat, principalment pitxers 
i testos fora de l’estructura dels nínxols.

Com a resultat, ha manifestat Hilario 
Usó, es pot concloure que “no sols el 
tractament ha sigut efectiu, sinó que 
a més s’ha aconseguit dur a terme una 
important tasca pedagògica justament 
en una de les èpoques amb més activi-
tat reproductiva del mosquit tigre”, per 
la qual cosa, ha anunciat, “esperem 
mantindre aquestes actuacions en 
anys posteriors”.

Des de Lokimika han indicat que es 
preveu que aquesta experiència pilot 
“s’estenga a altres municipis que han 
mostrat interès per aquesta innovació 
dissenyada per ZERO MOSSIE i posat 
en pràctica a Borriana”.

A més de comprovar l’eficàcia, en la 
inspecció al cementeri municipal tam-
bé s’ha realitzat una segona fase del 
tractament consistent en un control 
dels elements ornamentals nous col-
locats aquests dies, aplicant el trac-
tament en aquells que ho necessiten, 
els que són capaços de retindre aigua 
estancada durant 6 dies i, per tant, 
permetre que es complete la fase 
larvària aquàtica del cicle biològic del 
mosquit tigre.

Sobre aquest tema, s’estima que en 
aquesta nova visita s’han localitzat 
aproximadament 1.000 elements 
decoratius més en relació amb el 
que s’havia observat en les visites 
de Tots Sants. Encara que també 
s’ha constatat “la gran conscienci-
ació de la població de Borriana, ja 
que en la gran majoria (el 75%) dels 
elements ornamentals instal·lats 
nous ja s’ha observat que estaven 
preparats per a no convertir-se 
en un lloc de cria de mosquit tigre, 
principalment gràcies a l’ús d’es-
pumes o suros que impedeixen que 
es quede acumulada la suficient 
quantitat d’aigua com per a aguan-
tar els 6 dies que necessita la larva 
de mosquit tigre per a completar la 
fase aquàtica”, han assenyalat des 
de Lokimika.

Per tant, han assegurat, només han 
necessitat tractament 250 recipients 
nous en aquesta segona fase.  

CEMENTERI
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La vuitena edició de l’emac.fest reunirà  
el més capdavanter de l’escena musical

El festival emac. ha presentat el 
cartell musical complet del que 
serà la vuitena edició, per a tor-

nar a capitalitzar l’agenda cultural al 
l’inici de 2023, i convertir la localitat de 
Borriana en epicentre musical i refe-
rència dels nous sons, del 10 al 12 de 
febrer, al Centre Municipal de Cultura 
la Mercè.

Per a la qual cosa, el festival centra 
la programació al voltant de diver-
ses apostes sonores, amb rellevància 
en totes elles. El projecte conjunt de 
Maria Rodés & La Estrella de David 
i la seua oda a l’amor capitanejaran 
un emac.2023 que reafirma la seua 
aposta per les noves músiques en la 
busca constant per l’avantguarda; un 
concepte en què s’emmarquen les 
propostes del gallec Baiuca AV Shou i 
la seua folktrònica, la revelació pop de 
Judeline, el disc cafè de Cabiria o el Dj i 
productor Gazzi.

Per al director, Vicent Tormo, l’emac. 
presenta “una bona escalada, amb 
cartells musicals que conjuguen pro-
postes que contenen avan tguarda i 
joventut, l’equilibri perfecte del que ha 
de ser un festival urbà en 2023 que 
fuig de convencionalismes i cartells 
prefabricats”.

Per part seua, l’edil de Cultura, Vi-
cent Granel, ha agraït a l’organització  

l’esforç que realitza per a dur a terme 
un festival d’aquestes característiques 
en la localitat de Borriana, i ha destacat 
la “progressió que ha tingut en cadas-
cuna de les edicions, que ha situat la ca-
pital de la Plana Baixa en el panorama 
musical a nivell autonòmic i estatal”.

Cal destacar que en aquesta vuitena 
edició del festival els concerts són de 
lliure accés fins a completar l’afora-
ment dels diferents espais.

PROGRAMA

La jornada de divendres començarà en 
l’escenari Amfiteatre amb l’indierock 
Nadia Sheikh, per aconseguir a con-
tinuació entrar de ple en l’electrònica 
avançada i els visuals de la mà de Mari-
na Herlop, Andreh i Manuela i Pirámide. 
Els quals compartiran jornada inaugural 
amb Baiuca AV Shou i la seua fascinant 
mescla de ritmes tradicionals gallecs i 
electrònica contemporània.

El surfgaratge d’Etener Joventut, el 
pop vibrant d’El Buen Hijo, el cutepop 
de Valverdina, el disc cafè de Cabiria, 
l’electrònica popular de Ruiseñora, els 
ritmes de club d’OBAL i el productor 
de l’any, Gazzi, faran que tremole el 
dissabte l’escenari emac. al jardí ar-
queològic.

Diumenge s’obrirà amb el concert ma-
tinal en el nostre emac.bar de La Culpa 
i el seu pop puríssim, a la vesprada el 
neosoul de Manola, la cançó d’auto-
ra contemporània de Lorena Álvarez i 
els seus rondaires, la revelació pop de 
Judeline i l’oda a l’amor de Maria Ro-
dés & La Estrella de David tancaran la 
vuitena edició de l’emac. en l’escenari 
Amfiteatre.

Els Dj’s i selectors musicals torna-
ran a concentrar el protagonisme en 
l’escenari emac.bar, en què se’n re-
cuperarà l’espai total amb una pro-

gramació de club enfocada a la pista 
de ball. Ací ens trobarem amb Antici-
clón&Borrasca, Sickboy, iBrañas, Exi-
lio, Martlenders + Rocío Saiz dj set, 
Juan Soler, Br!z, Los Dominguito Club, 
Char Lee, Tocino del Zodiaco, Sobria i 
Serena djs, AA Ansiedad, Indiyei i Tor-
mix & Friends.

A més, es pot avançar que emac. 
2023 serà presentat en diferents 
festes a celebrar en llocs com La 
Fábrica de Hielo (13/01), Rouge 
Club (21/01), MAT.32 (03/02) i Boga 
(18/12). Dos propostes queden pen-
dents d’anunciar, ja que venen de la 
mà de Jägermusic i seran revelades 
en les pròximes setmanes en les  
xarxes socials.

Des de l’organització han assenyalat 
que es reforça la col·laboració amb la 
cervesera DAMM i la seua aposta fer-
ma per l’esdeveniment de Borriana. 
Per a l’empresa aquest és un dels seus 
referents quant a esdeveniments cul-
turals en territori valencià.

Finalment, l’organització recorda 
que el principal objectiu consisteix a 
“tindre a Borriana una programació 
de primer nivell i, sobretot, tindre 
accés als creadors, tant en la part 
de l’art com en la musical, ja que, 
al final, emac. és un esdeveniment 
pròxim en què els artistes i el pú-
blic s’entremesclen amb total nor-
malitat durant les tres jornades del 
festival”.

EMAC.ART, ‘FIRA D’ARTISTES’

D’altra banda, el festival equilibra l’ex-
tensa proposta musical amb la seua 
altra meitat més significativa, l’emac.
art fira d’artistes, i ha obert el termi-
ni per a enviar les propostes artísti-
ques que finalitzarà el 23 de desem-
bre. Les propostes han d’enviar-se a  
<borrianaemacart@gmail.com>. 

CULTURA



Borriana rebrà l’any 2023 amb una festa  
la Nit de Cap d’Any a la plaça Major

La ciutat de Borriana rebrà l’any 
2023 en una carpa a la plaça Ma-
jor que albergarà la festa de la Nit 

de Cap d’Any, en què l’orquestra Top 
Zero i una discomòbil amenitzaran 
l’entrada de l’any després del tradicio-
nal castell de focs artificials llançat des 
de l’Ajuntament en acabar les campa-
nades de Cap d’Any per a donar la ben-
vinguda a 2023.

Per a la qual cosa el consistori tornarà 
a instal·lar una gran carpa enfront de 
l’edifici de l’Ajuntament, després de 
dos anys, ja que la de 2019 va ser l’úl-
tima festa de Cap d’Any que es va cele-
brar i va reunir més de 1.000 persones 
a la plaça Major.

La regidora de Festes, Lluïsa Mon-
ferrer, ha explicat que “s’ha optat per 
recuperar la celebració en l’espai tradi-
cional, una festa gratuïta en què s’ins-
tal·larà una gran carpa oberta dotada 
de barra de bar”.

L’esdeveniment serà gratuït i l’entrada 
serà lliure fins a completar l’aforament. 
La carpa obrirà les portes després de 
les campanades de les 12 de la nit i, a 
partir de les 0.30 hores, l’orquestra Top 

Zero donarà la benvinguda al nou any 
2023, seguida, en acabar l’orquestra, 
d’una discomòbil que continuarà fins a 
les 6 de la matinada.

Monferrer ha explicat que l’Ajuntament 
ja ha publicat en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament <https://burriana.sede-
lectronica.es/> el plec de clàusules 
que regula la licitació de l’autorització 
per a la instal·lació, muntatge i explo-
tació d’una barra de bar per a la ven-
da de begudes i d’altres instal·lacions  

complementàries per a la celebració de 
la festa de Cap d’Any 2023.

Una licitació que s’atorgarà en règim 
de concurrència competitiva, el plec 
de la qual s’ha publicat en el perfil del 
contractant de la Plataforma de Con-
tractació de l’Estat <https://contrataci-
ondelestado.es> i en el tauler d’anun-
cis de l’Ajuntament <https://burriana.
sedelectronica.es>.

Les propostes s’havien de presen-
tar-se en un sobre acompanyat del 
model de sol·licitud previst en l’annex 
I dels plecs, en la secció d’Activitats de 
l’Ajuntament de Borriana, a la tercera 
planta, en horari de 9h a 14h, fins al 
dia 19 de novembre, i si es presenta 
de manera telemàtica fins a les 23.59 
hores del dia 19 de novembre.

El cànon mínim que es contempla de 
contraprestació de la persona adjudi-
catària de l’autorització per la cessió i 
ocupació del domini públic amb la barra 
consistirà en el pagament de 600 eu-
ros. Per a la valoració de les ofertes i la 
determinació de la que resulte econò-
micament més avantatjosa, s’atendrà 
com a únic criteri al preu a l’alça. 

Després de dos anys, l’Ajuntament recupera la ubicació de la plaça Major  
per a la celebració gratuïta

CAP D'ANY
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La violència digital de gènere, eix  
de la campanya del 25N amb el lema 

#Bloquejaelmasclisme

La violència digital de gènere ha 
estat l’eix de la campanya del 25N 
de l’Ajuntament de Borriana amb 

el lema #Bloquejaelmasclisme per a 
commemorar el Dia Internacional per 
l’eliminació de les violències contra les 
dones, que es commemora cada any a 
nivell internacional per reivindicar una 
societat en igualtat i centrar l’atenció 
en la violència masclista que pateixen 
les dones pel fet de ser-ho.

A través d’aquesta campanya, la Uni-
tat d’Igualtat de l’Ajuntament de Bor-
riana pretén posar damunt la taula la 
problemàtica que suposa escudar-se 
en l’anonimat de les xarxes socials o 
el fet d’estar connectats les 24h en 
un entorn en què sembla que no hi 
haja els límits que sí que hi ha en  
l’entorn físic.

La regidora d’Igualtat, Maria Romero, i 
la promotora d’igualtat, Fabiola Agui-
lar, han explicat com des dels centres 
educatius i les associacions juvenils 
existia la demanda d’aprofundir en la 
qüestió de les relacions que els joves 
i les joves estableixen a través de les 
xarxes socials.

Una qüestió que, segons explicava la 
regidora, “és evident per a tothom, que 
tota la societat i els joves en particu-

lar es relacionen digitalment, princi-
palment per xarxes socials, i que això 
comporta, en la part negativa, un ele-
vat component de control permanent”.

El dia 25 va tindre lloc, com cada any, 
una concentració a la plaça Major que 
va començar amb 016fm, una peça te-
atral original de Sergio Jiménez i Elena 
Forcada, dos joves actors borrianencs. 
Tot seguit, l’alcaldessa de Borriana, 
Maria Josep Safont, amb Maria Rome-
ro i la regidora Chelo Suay van llegir la 
proposta de resolució aprovada en el 
ple municipal per majoria i es va do-
nar pas a micro obert perquè entitats 
i ciutadania pogueren expressar el que 

consideraren. Amb un minut de silenci 
en homenatge a les víctimes va con-
cloure la trobada del dia 25.

La regidora d’Igualtat va aprofitar l’acte 
per a agrair la implicació de diferents 
entitats locals que han participat en 
la campanya com la Fundació Inicia-
tiva Solidària Ángel Tomás, Creu Roja 
Borriana (Menthora i Projecte Ajuntes), 
Fundació Antonio Moreno, Agrupa-
ment Escolta Borriana, Centre Juvenil 
Porta Oberta, Afdem, Escola Municipal 
de Teatre, Consell Local de la Joventut, 
Centre Municipal dels Arts Rafel Mar-
tí de Viciana i la totalitat dels centres 
educatius de la ciutat. 

25N



PROGRAMACIÓ

La programació va començar dijous 10 
de novembre amb la primera sessió del 
cicle xarrada i cafè oferida a través de 
la Fundació Isonomia a la sala de plens 
de l’Ajuntament amb la xarrada “Habi-
tar internet de manera lliure i segura 
per a tothom” de la mà d’Ona, de l’en-
titat catalana DonesTech.

Dilluns 14 es va realitzar la xarrada “No 
et poses en risc” sobre les diferents ci-
berviolències i com afecten les dones, 
oferida per l’equip de prevenció del 
CM24h Sogorb. L’última sessió, va ser 
el dijous 24 de novembre amb la xar-
rada “Ciberviolències i la nova llei de 
llibertat sexual” de la mà de Concilia2.

A més, dilluns dia 21 es va instal·lar la 
peça artística #Bloquejaelmasclisme a 
la plaça Major i el dimecres 23 es va fer 
un teatre fòrum, “Per què a mi?”, sobre 
ciberassetjament i la violència digital 

dirigit a alumnat de 4t d’ESO dels cen-
tres educatius de la ciutat a l’auditori 
Juan Varea.

que tenen com a objectiu servir de fer-
ramenta que motive el debat i la refle-
xió principalment entre les persones 
participants en cada vídeo, però també 
entre aquelles persones que després 
puguen vore’l.

En paraules de la regidora d’Igualtat, 
“busquen amplificar el missatge de 
prevenció i alerta sobre la violència 
digital de gènere justament en un dels 
canals en què es produeix, que a més 
és un canal de màxima implantació en-
tre el públic jove”.

ELS CENTRES EDUCATIUS  
AMB LA CELEBRACIÓ DEL 25N

Una àmplia representació municipal 
va participar el 25N amb el personal 
docent i l’alumnat de diversos centres 
educatius del municipi en els diferents 
actes que van organitzar per a com-
memorar el Dia Internacional de l’Eli-
minació de la Violència contra la Dona.

Tallers, lectures de manifests, expo-
sicions, treballs artístics i propostes 
didàctiques i creatives van ser algunes 
de les activitats que es van desenvolu-
par en els centres, totes relacionades 
amb el 25N, per a fomentar la igualtat, 
la prevenció i la lluita contra la violència 
masclista.

Durant la visita, l’alcaldessa va posar 
en valor “la implicació de la joventut 
en la lluita contra la violència de gè-
nere” i va encoratjar tant els docents 
com l’alumnat a “continuar emprenent 
accions preventives, especialment 
formatives i de sensibilització, per a 
col·laborar en la formació dels valors 
que contribuïsquen a promoure la co-
educació com a mitjà de previndre la 
violència de gènere”.

També va destacar la importància 
d’aquest tipus d’activitats per a incor-
porar “com a valors bàsics la lluita con-
tra el sexisme, el masclisme i la violèn-
cia de gènere”, així com per a “evitar la 
violència en l’àmbit de la parella entre 
la joventut i per a fomentar els models 
socioafectius no violents”. 

El divendres 2 de desembre a la Casa 
de la Cultura es va cloure la campanya 
amb el lliurament dels premis del con-
curs de vídeos d’Instagram #Bloque-
jaelmasclisme realitzat durant el mes 
de novembre. Els premis als tres mi-
llors vídeos i el premi del públic, dotats 
amb activitats ludicoculturals com ara 
entrades de cinema, scape room o un 
menú en un establiment de la localitat 
buscant la socialització positiva i salu-
dable entre les premiades.

Uns vídeos fets en grup i a través d’un 
centre educatiu o d’una entitat local, 

25N
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Frases Borrianenques
R. Roselló Gimeno

(Novena entrega. Ve d’El Pla núm. 489)

AMORRAR-SE AL PILÓ. Certa modalitat de praxi sexual. 

ARMAR ESCAROT. Segons l’AVL, la definició d’escarot és “ava-
lot desordenat, cridadissa, escàndol”. La frase, per tant, significa 
provocar eixe tipus de situació. (Pronúncia loc.: ascarot).

BONA EXCUSA TÉ EL MALALT. S'usa per criticar a qui, per 
tal de disculpar les pròpies faltes, les atribuïx falsament a 
un altre o a causes estranyes. La frase completa es “bona 
excusa té el malalt, que es pixa al llit i diu que sua”.

CAURE LA DEL POLP. Esta frase augura que va a ploure 
molt, o bé que s’espera alguna bronca per part d’algú.

EL CUL QUE TE RASQUES. Rèplica que es contesta quan et 
diuen “moltes gràcies”.

EN PORRETA. Despullat.

ESCÓRRER (TARONJES). No és una frase feta, però ho men-
cione perquè hem perdut l’ús del verb escórrer amb eixe 
significat, és a dir, esprémer una fruita per a traure’n el suc. 
Recorde haver-ho sentit dir als majors.

ESTAR AMB ELS BRAÇOS PLEGATS. Sense fer res.

ESTAR QUE T’HO TALLES/ S’HO TALLA. Esperar alguna cosa 
amb molta impaciència.

ESTAR SEMPRE EN UNA. Estar obsessionat per alguna 
cosa, i no privar-se mai de retraure el mateix tema, lo que 
resulta fastijós. És que sempre estàs en una.

ESTAR EN UN AI. Estar expectant i patint, témer per una 
cosa que es considera imminent, però que no se sap quan 
es produirà ( AVL).

FER PEIX. Al nostre poble es diu amb el significat de “fer porra”.

GRÀCIES? LES GRÀCIES A VILAREAL. Retruc que reps quan 
dones a algú les gràcies per alguna cosa. Vegeu també “el 
cul que te rasques”.

I VA I PLOU. Forma d’expressar que no creus el que et diuen. 

LA PERSONA… Forma sentenciosa de parlar, pròpia de gent 
major, en que “la persona” (en tercera del singular) prota-
gonitza l’acció del verb. Quan la persona se troba mal no té 
ganes de res; (normalment diriem: “quan et trobes mal no 
tens ganes de res).

UNA DOS I TRES, PANXA, CUL I SES. Gracieta que et ve au-
tomàticament a la boca quan algú diu “un dos i tres”. És part 
de la popular composició “A la una, la pruna/ A les dos, el gat 
i el gos/ A les tres, panxa, cul i ses”.

NO LI HO HAN FET A UNA PARET! Quan algú es queixa de 
dolor justificadament (p. e. per estar convalescent d’una in-
tervenció quirúrgica), el interlocutor li mostra empatia amb 
esta frase. 

ON NO HI HA SANG NO ES PODEN FER BOTIFARRES.  
 Es refereix a com de important és la cosanguineïtat en les 
relacions interpersonals (p.e. mare/filla vs. sogra/nora).

PERDRE LA XAVETA/ ESTAR MAL DE LA XAVETA.  
No tindre trellat.

PODER-SE LLOGAR CADIRETES. Es diu d’alguna cosa 
que pot despertar la curiositat o l’atenció de molta 
gent. “Si eixes al carrer disfressat així, se podran llogar  
cadiretes”.

POSAR LA MÀ A LA FARNERA. Sostraure diners. La farnera 
era la caixa que arreplegava la farina molta. (Pron loc: en vs. a).

PROVAR TOLL. Vegeu “haver-hi toll”.

SER UNA BRASETA COLGADETA: En referència a la brasa 
coberta de cendra que passa inadvertida malgrat que encara 
pot cremar. Es diu de qui dissimula després d’haver comés 
una maldat o malesa. (Pronúncia local: colgaeta).

SER UN POLLASTRE PICÓ: es diu de qui incordia o molesta 
als altres.

SER UNA OLIVETA DEL CUQUELLO. Galanteria dirigida a qui 
vols agradar. L’oliva del cuquello és negra, xicoteta i no té 
amargor. Pel contrari, ser algú assenyalat com “de la man-
graneta borda” (ja publicat) no seria gens grat. 

TOCAR PER TELÈFON. Telefonar.

UN TONTO, QUANTS EN FA. Es refereix al poder d’imitació 
que pot tindre l’exemple. Equivalent en castellà: “ovejas bo-
bas, por donde va una van todas”.

VOLER SURAR MÉS QUE L’OLI. Es diu de qui s’esforça o creu  
estar per damunt dels altres. “A eixa li agrada surar més que l’oli”.

FRASES BORRIANENQUES



Borriana (1979-2023)
Capítol 12

LEGISLATURA 2015-2019

a) Govern de coalició PSPV, Compromís i Podem
1. Maria Josep Safont Melchor (PSPV-PSOE) Alcaldia
2.  Vicent Aparisi Juan (PSPV-PSOE)  

Via Pública/ Z. Marítima/ Sta Bàrbara
3. Cristina Rius Cervera (PSPV-PSOE) Hisenda
4. Javier Gual Rosell (PSPV-PSOE) Personal/Seguretat
5.  Lluïsa Monferrer Aguilella (PSPV-PSOE)  

Joventut/ Festes/ Falles
6.  Bruno Arnandis Ventura (PSPV-PSOE) 

Urbanisme/ Activitats/ M. Ambient

1.  Vicent Granel Cabedo (Compromís) 
Cultura/ Esports/ Comunicació

2.  Santiago Zorío Clemente (Compromís)  
Turisme/Agricultura 
- gener 2020, Vicent Garcia Sánchez (Compromís)

3.  Inma Carda Isach (Compromís) Comerç/ Igualtat 
- gener 2017, Maria Romero Cano (Compromís)

1.  Cristofer del Moral Espinosa (Podem)  
P. Ciutadana/ Tecnologies 
- gener 2018, M. Isabel Martínez López (Podem)

2. Manel Navarro Ruiz (Podem)  
S. Socials/ Gent Gran/ Sanitat

1. Juan Fuster Torres (PP) Portaveu
2. Ana Montagut Borillo (PP)
3. Iñigo Losada Breitlauds (PP)
4.  Enrique Safont Melchor (PP) 

- abril 2017, Alejandro Clausell Edo (PP)
5. Victoria Marín Fuentes (PP)
6. Carlos Solá Peris (PP)
7 .Consuelo Suay Moner (PP)

1. Mariola Aguilera Sanchis (Cibur) Portaveu
2.  Antonio Sánchez Avilés (Cibur) (†) 

- gener 2018, Rosa Ana Petit Monsonís

1. María Jesús Sanchis Gual (Ciudadanos) Portaveu

b) Incidències
- director del BIM, Vicent Granel
-  gener 2017, renuncia Inma Carda 

la substitueix Maria Romero
-  abril 2017, renuncia Enrique Safont 

el substitueix Alejandro Clausell

-  gener 2018, defunció d’Antonio Sánchez 
el substitueix Rosa Ana Petit

-  gener 2018, renuncia Cristofer del Moral 
el substitueix M. Isabel Martínez

-  gener 2018, renuncia Santiago Zorío 
el substitueix Vicent Garcia

c) Inversions més importants
-  Projecte Edusi: la Unió Europea aprova 5 milions 

d’euros dels fons Feder
- Parc caní a la plaça de l’Hereu
-  Carril ciclovianants Borriana–Port  

(Ajuntament, Edusi)
- CEIP cardenal Tarancon (Generalitat)
-  Remodelació del Mercat Municipal  

(Ajuntament/ Generalitat)
- Carril ciclovianants Borriana–Vila-real (Generalitat)
- Carril bici Borriana–estació de Renfe (Generalitat)
- Parc caní al Port
- Cessió de l’antic ambulatori al carrer València
-  Carril ciclovianants Grau–Borriana  

(Ajuntament, Edusi)
-  Remodelació de l’entorn de l’església de Sant Blai 

(Ajuntament, Edusi)

Carril ciclovianants Borriana-Port

AJUNTAMENTS DEMOCRÀTICS
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Contáctanos,
psoe@burriana.es

A cinco meses de elecciones, los par-
tidos políticos, especialmente los de la 
oposición, calientan motores y definen 
estrategias.

La derecha más extrema, que hace 
casi 50 años que supuestamente no 
gobierna, pretende hacerlo a base de 
insultos y provocación. Solo aspiran a 
gobernar para liquidar nuestros dere-
chos y el estado de bienestar, o como 
dijo literalmente uno de sus miembros: 
“echarles a ustedes –PSPV y Compro-
mís– de Burriana”; ya no se trata de 
apartarnos del gobierno municipal, 
sino de echarnos de nuestra propia 
ciudad. Ciertamente, las palabras de-
latan a quien las pronuncia.

A los que sí gobernaron, parece que 
se les olvidó y no paran de exigir que 
arreglemos los empastres que ellos 
dejaron. Se les olvidó que fue suya la 
brillante idea de colgar un “platillo vo-
lante” de la fachada de la Iglesia de la 
Merced y de viviendas particulares, 
costó 12.000€ y solo duró mientras 
lo colgaron al tener que retirarlo por 
su peligrosidad. O los 12 millones de 
euros que “invirtieron” en la compra de 
la papelera –menudo negocio. O de la 
carpa del simulador de Fórmula I que 
costó 40.000€ para un fin de semana, 
que contrataron con una empresa a 
dedo, sin tramitación legal alguna. O de 
la torre eléctrica que dejaron en medio 
de una avenida, con el peligro que ello 
suponía, hasta que nosotros consegui-
mos tramitar su retirada. De esa torre, 
su torre, ellos mismos hicieron memes 
de “Burriana, París y Londres” que, por 
cierto, dejaban a Borriana en muy mal 
lugar. Pero a ellos eso les daba igual, 
que se hunda Borriana, qué más da, ya 
lo demostraron mientras gobernaron.

Nuestro modelo de ciudad
Al otro lado estamos los socialistas, 
ajenos a los insultos, a las malas de 
formas o a los memes. La alcaldesa y 
concejales que estamos al frente del 
gobierno municipal nos dedicamos al 
municipalismo, que no es otra cosa 
que mejorar la vida de las personas de 
nuestra ciudad. Sabemos la ciudad que 
queremos y en ello trabajamos desde 
que entramos a gobernar en 2015.

La Borriana que queremos persigue 
una movilidad sostenible, donde se 
priorice la seguridad de los peatones 
y ciclistas. Por eso implantamos tra-
yectos urbanos con velocidad limi-
tada a 30 y hemos destinado más de 

1.750.000€ a carriles ciclopeatonales 
que han conectado el casco urbano 
con la zona marítima y la estación. Y, 
en licitación, se encuentran las obras 
de la nueva avenida Mediterrània 
con la que eliminaremos el peligroso 
carril bici actual y aprovecharemos 
para construir nuevos colectores que 
evacuen las aguas acumuladas por 
lluvias abundantes.

La Borriana que queremos apuesta 
por la transición energética para pro-
teger el medio ambiente. Por eso he-
mos aprobado, desde 2016, beneficios 
fiscales que impulsen ese cambio: en 
el impuesto de Vehículos, IBI e ICIO. 
En cuanto a los edificios municipales, 
hemos instalado puntos de recarga 
para vehículos eléctricos, cambiado la 
iluminación en los campos de fútbol, la 
climatización de la piscina y mercado o 
el cambio a Led en edificios municipa-
les y vía pública. En breve instalaremos 
un sistema de geotermia en la piscina 
municipal y placas solares para sumi-
nistro eléctrico en diferentes edificios 
municipales cumpliendo con el objeti-
vo que nos marcamos en la Edusi.

La Borriana que queremos pone en 
valor nuestro Patrimonio porque, ade-
más de atraer turismo, nos sentimos 
orgullosos de nuestra historia y quere-
mos conocerla, recuperarla y conser-
varla. Por eso hemos hecho realidad 
una reivindicación histórica del mundo 
fallero: el Museu Faller de la Ciutat. He-
mos hecho visitable y puesto en valor 
el Refugio Antiaéreo de la Guerra Civil. 
Hemos restaurado la torre de la anti-
gua muralla de la calle Sant Pasqual y 

restos de la muralla en el Pla. Hemos 
revalorizado el barrio Sant Blai acon-
dicionando el entorno de la ermita, 
convirtiendo el funesto aparcamien-
to en una zona ajardinada con restos 
arqueológicos como aliciente. Hemos 
rehabilitado toda la cubierta del edificio 
modernista del mercado municipal, así 
como el Pavelló de la Música, edificio 
también modernista que se encontra-
ba deteriorado. Actualmente en obras, 
se encuentra la Casa de la Cultura don-
de hacemos una fuerte rehabilitación 
en eficiencia energética y eliminación 
de humedades.
Nuestro trabajo y dedicación por la Bo-
rriana que queremos están avalados 
por los más de 18,7 millones de euros 
que llevamos ejecutados en inversio-
nes durante los 7 años de gobierno 
municipal.
La Borriana que queremos está forma-
da por personas activas y respetuo-
sas que tratan con equidad a todo del 
mundo, que tienen libertad de acceso 
a una educación y sanidad públicas y 
de calidad, porque nos preocupamos 
de que así sea. Los socialistas traba-
jamos cada día por una ciudad de las 
personas, de convivencia y respeto, de 
diálogo y concordia, donde poder con-
jugar trabajo y ocio y donde quepamos 
todos y todas, sin distinciones de nin-
gún tipo.
El grupo municipal socialista les desea
Bon Nadal i Bon Any!

PASANDO A MODO CAMPAÑA ELECTORAL

opinió



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

PROJECTES REALS, NADALS INCLUSIUS
En dos setmanes acabarà el 2022, 
un any que ens ha dut la normalitat 
al nostre dia a dia, ha deixat les mas-
caretes i restriccions a un costat, i a 
Compromís ens segueix donant reali-
tats dels projectes que portem enda-
vant. Parlem de l’inici de les obres de 
la rehabilitació de la Casa de la Cultura. 
Un dels edificis més importants de la 
nostra ciutat, pulmó cultural del muni-
cipi, i que en estes últimes setmanes 
s’ha vist com els treballs en la seua re-
habilitació han començat a iniciar-se, 
tal i com vam anunciar. Una inversió 
de vora un milió d’euros que millorarà 
totes les canalitzacions de les aigües 
pluvials, renovarà totes les façanes 
del edifici cultura, ampliarà el magat-
zem del museu arqueològic i crearà un 
nou espai verd i de trobada en el jardí 
conegut com el Corralot. Un projecte 
que forma part del pla de millora del 
patrimoni de la ciutat, que va comen-
çar fa pocs anys en la creació del nou 
Jardí de l’Hospital de Sant Blai, passant 
d’un parking de cotxes a un espai verd 
i d’oci que destaca el patrimoni local. 
Un pla que va continuar amb l’apertu-
ra del refugi antiaeri del Camí d’Onda, 
que ja és una realitat, de la restauració 
de la Torre del carrer Sant Pasqual, el 
pla director de les Cases de Carabona, 
al que es donarà aquest proper any un 
nou pas, la rehabilitació de la Torre del 
Mar. I continuarem per millorar un dels 
pilars de la nostra ciutat, com és la his-
tòria i el patrimoni. Fets i realitats que 
seguirem treballant en ells.

I amb el final d’any, arriba també el 
nadal. Les programacions culturals i 
festives estan al carrer, i el municipi ja 
ha viscut la Fira del Comerç de Nadal, 
l’enllumenat dels carrers de Borriana, 

i l’apertura de la Casa del Pare Noel. 
Activitats preparades per a tots el pú-
blics, i sobretot, per als més menuts. 

Activitats que aniran des de teatre, 
música, màgia, jocs al carrer, i com no, 
l’exposició de l’Univers Playmobil, amb 
més de 40.000 peces en els seus 13 
diorames. Ja ho tenim tot preparat per 
a tot el món. I ixa és la pregunta que 
ens fèiem aquest any: per a tot el món?

Aquest Nadal, treballem per a que siga 
un Nadal inclusiu. I això que vol dir? A la 
nostra ciutat, a la nostra societat, te-
nim persones en diferents diversitats, 
que necessiten tenir activitats en les 
que puguen també gaudir, i per això, 
part de la programació preparada per 
aquest Nadal, serà destinat a un grup 
de gent que també ha de gaudir de les 
festes nadalenques.

Per això, l’exposició Univers Playmo-
bil comptarà amb un horari destinat  

solament a gent amb alguna diversi-
tat, de 16 a 17h. En la Fira del Comerç 
de Nadal, tingueren un horari en el que 
s’eliminaren els estímuls de llum i so 
per a disfrutar de la visita a la fira. I de 
la mateixa manera, també es farà en 
la fireta d’atraccions infantil en la plaça 
Major. Els nadals acabaran amb l’ar-
ribada dels Reis d’Orient, i en la seua 
cavalcada, al tram inicial de l’avinguda 
Jaume I, es celebrarà sense música i 
sense crides, solament per a que pu-
guen disfrutar d’ella tot el món, i al fi-
nal, per a rebre als reis a l’Ajuntament, 
es comptarà amb un espai destinat per 
a xiquets i xiquetes amb alguna diver-
sitat, igual que per a entregar la carta 
als Reis d’Orient.
Arriba el primer Nadal sense cap res-
tricció, un Nadal per poder eixir al car-
rer, per entrar als teatres, a concerts, 
a exposicions com sempre ho havíem 
fet. Pot ser, ens hem oblidat ràpid, en-
cara així, aquest Nadal és per tornar a 
disfrutar tot el món. Ens ho mereixem.
Des de Compromís som d’estar en 
la nostra gent, en Borriana, i per això 
pensem en que el Nadal, igual que la 
resta d’activitats i moments, s’ha de 
viure amb ganes, amb treball, i amb 
projectes fets realitats. 
Compromís per Borriana vos desitja 
un bon nadal i una gran entrada d’any. 
Un any nou per a seguir treballant, per 
construint una societat més justa, amb 
més oportunitats. Un poble per a viure 
i disfrutar d’ell. Bon Nadal i feliç 2023!!

opinió
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EL DEBER DE RECUPERAR BURRIANA  
Que esta ciudad está plagada de ta-
lento nadie lo duda. Que somos ca-
paces de alcanzar retos por difíciles 
que se presuman, tampoco. Que so-
mos orgullosos abanderados de Bu-
rriana es un hecho. Y que queremos 
a esta ciudad con pasión y devoción, 
también.

Este pasado noviembre tuve la 
oportunidad de compartir con de-
cenas de vecinos esta emoción que 
nos une. El deber de saber que las 
cosas no van bien y que no pode-
mos dejar pasar los meses y los 
años sin tomar parte en la resolu-
ción de los problemas. Porque de 
eso se trata. De sumarse a un pro-
yecto común que nos permita recu-
perar la esencia de una ciudad que 
admiramos y que lamentablemente 
hoy no reconocemos. 

Cuento con los mejores para con-
seguirlo, con mis vecinos. Familias 
que como la mía confiesan y recono-
cen el dolor de ver que las pérdidas 
se multiplican y las oportunidades 
se pierden. Y no queremos que eso 
ocurra porque tenemos la capaci-
dad y la oportunidad de revertir esta  
situación. 

Y os animo a dar el paso para con-
seguirlo. Porque no se trata de no-
sotros, se trata de Burriana. Y es un 
deber recuperar esta ciudad que to-
dos sentimos por dos motivos ver-
tebrales. El primero, el reconocer en 
nosotros la capacidad de aquellos 
antepasados que todos llevamos 
en la sangre y que dieron pasos de 
gigante para convertir en líder eco-
nómico y comercial a Burriana. Esos 

emprendedores que pusieron todo 
de sí luchando contra adversidades 
y superando las dudas de aque-
llos que no confiaban en tamaña  
empresa. 

El Puerto es hoy la realidad que les 
reconoce y el deber que nos obliga.  
Ellos fueron capaces y nosotros lo 
seremos por nuestros hijos. Por 
esos jóvenes que esperan de quie-
nes les hemos criado que seamos 
capaces de dejarles un futuro de 
oportunidades, capaz de ofrecer 
desarrollo y avances, de premiar el 
esfuerzo y compartir el éxito. 

El Partido Popular nos ha brinda-
do una oportunidad que no pode-
mos desaprovechar. Este proyecto 
amplio, que se nutre de todas las 
posturas porque toda crítica nos 
suma, viene con mano tendida y 
línea telefónica directa para es-
cuchar. Os invito a tomar parte en 

este movimiento ciudadano que 
solo persigue avanzar. A escribirnos 
al correo ppburriana@gmail.com y 
a mandarnos vuestras notas de voz 
o wasaps al buzón del 601606368 
para tomar nota de todas aquellas 
medidas que sabéis que son nece-
sarias y urgentes, que nos suman 
y nos fortalecen, que en definitiva 
deben mejorar.

El objetivo es construir con ellas un 
mapa de retos realistas y asumi-
bles para Burriana. El camino hacia 
la prosperidad y el desarrollo que 
todos anhelamos y que estoy con-
vencido que juntos recuperaremos. 
Porque a nadie que haya caído se le 
puede negar el derecho de levan-
tarse y volver a caminar. 

Jorge Monferrer, candidato del PP 
a la alcaldía de Burriana 

opinió



mariajesus.sanchis@burriana.es

LAS REDES SOCIALES DEL AYUNTAMIENTO

Es curioso el uso que hace el equipo de 
gobierno de las redes sociales,entras 
en el Facebook y encuentras  fotos y 
más fotos del equipo de gobierno en 
inauguraciones y actos oficiales, pero 
no veo ninguna de la oposición aun-
que hayan asistido  al acto concreto, o 
estamos de espaldas o sencillamente 
cortan la fotografía.

Y eso, que inocente de mí,  pensaba 
que era una página oficial del Consisto-
rio,  y no de publicidad de los miembros 
del equipo de gobierno, que es en su 
mayor parte el uso prioritario que tiene 
en realidad.

Veo también el anuncio de actividades 
del Ayuntamiento o bien patrocinadas 
por el mismo, pero no se preocupen us-
tedes, que después vendrán las fotos 
cuando comience la actividad.

Lo que más me molesta de todo esto, 
es el uso de promesas que luego tardan 
una eternidad en realizarse. Hablo por 
ejemplo del tornillo de Arquímedes para 
evitar las inundaciones en la Serrate-
lla, que más bien parece el lema de una 
campaña publicitaria por el uso que se ha 
hecho de el.

Primero fue la idea, se publicito con su 
foto correspondiente, a bombo y plati-
llo, después, en 2018 fueron a ver como 
funcionaba  en Castellón, luego vino la 
nota de prensa de  que lo iban a hacer, 
después que ya estaba presupuestado, 
después que habían adjudicado el pro-
yecto, después vuelven a ir a ver como 
funciona en el Delta del Ebro, se ve que 

no les quedó claro la primera vez,  y otra 
nota con foto incluida. Y por último el 
anuncio en la reunión de la asociación de 
vecinos de la Serratella diciendo que para 
el año que viene tal vez esté, porque an-
tes de las elecciones casi es seguro que 
no esté terminado.

Increíble, entre todas estas notas de 
prensa, y seguro que me dejo por con-
tar unas cuantas más, y todas con foto 
incluida de algún miembro del equipo de 
gobierno, han pasado más de cinco años, 
y solo  está el proyecto adjudicado.

En fin, muy penoso, porque mientras 
tanto los vecinos de la Serratella siguen 
sufriendo las inundaciones año tras año 
y ellos dejando pasar el tiempo con pro-
mesas que tardan más de cinco años en 
realizarse.

Pero si entramos en la página web del 
Ayuntamiento, es lo mismo, es casi un 
copia pega del Facebook, con fotos y más 
fotos del equipo de gobierno.

Pero es curioso que cuando necesitas 
una información importante, o está des-
fasada o sencillamente no hay nada.

Por ejemplo, el día de la presenta-
ción de las falleras, llovió que parecía 
que se acababa el mundo, durante el 
día anterior se fue informando de las 
caminos que estaban intransitables, 
se me ocurrió, el domingo antes de ir 
a trabajar mirar en las redes sociales 
por si algún camino estaba cerrado, 
y no había nada de nada, ninguna in-
formación, en cambio si las fotos de la 

presentación de las falleras con la foto 
de la alcaldesa.

Con respecto a las actividades que reali-
zan los miembros del equipo de gobierno, 
es curioso entrar en sus agendas, solo 
la señora Alcaldesa, el señor Granel y la 
señora Romero, la tienen actualizada. La 
señora Monferrer, solo tiene anotaciones 
hasta junio y el señor Arnandis solo marca 
las comisiones y algunos días en determi-
nadas horas un “no disponible”.

Vamos que cobrar su sueldo si saben, 
pero decir lo que hacen no.

Y se preguntarán que hacen los miem-
bros de la oposición, pues bien, nosotros 
solo cobramos por asistencia a las comi-
siones y plenos, y nuestra asistencia a los 
mismos está en el acta de cada sesión, 
el resto de las actividades que hacemos, 
sencillamente las hacemos cuando po-
demos, puesto que ninguno tienen dedi-
cación exclusiva y todos compaginamos 
nuestros trabajos con la concejalía.

Siguiendo con las redes sociales, sigo 
mirando en instagram, y “sorpresa”, más 
de los mismo, otro copia pega, y más fo-
tos de la alcaldesa y el equipo de gobier-
no, se nota que en mayo hay elecciones 
y hay que exprimir las redes sociales y 
hacer como que la oposición ni está ni se 
le espera, ni una foto de ningún miembro 
de la oposición.

Solo quiero recordar que las redes socia-
les son del Ayuntamiento, no del Pspv ni 
de Compromis, que son de la Ciudad de 
Burriana, para que se informe a los ciu-
dadanos de cualquier eventualidad, y no 
hacer campaña electoral.

Lo digo, porque los 6 meses que que-
dan para las elecciones puede desatar la 
guerra, que ya ha empezado de los par-
tidos políticos por estar ahí, por salir en la 
foto y en la prensa.

En fin, veremos lo que ocurre de aquí 
hasta entonces. Solo espero que el equi-
po de gobierno recapacite después de 
leer esto y empiece a hacer un uso res-
ponsable de las redes sociales de nues-
tra ciudad.

opinió
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SANT GREGORI
En el último Pleno Municipal el pasado día 
1 de diciembre vivimos una situación del 
todo insólita que muestra la clara incapaci-
dad de los actuales gobernantes para llevar 
a buen puerto la mayoría de los proyectos 
que se desarrollan en Burriana, como vere-
mos más adelante.

Justo antes de que VOX Burriana presen-
tara su enésima moción para tratar de 
enmendar el desastre del PAI Sant Grego-
ri, tuvo lugar un receso de 5 minutos, en 
apariencia para calmar los ánimos de los 
miembros de la Corporación Municipal, 
pero que escondía el verdadero motivo , 
que no era otro que la solicitud a nuestro 
grupo municipal de la retirada de dicha 
moción, a sabiendas, por parte del Equipo 
de Gobierno que su voto en contra podría 
acarrear en el futuro situaciones persona-
les poco deseables similares a alguna que 
ya se ha producido y por descontado, dejar 
de manifiesto  la absoluta incapacidad es-
pecialmente del actual concejal de delegado 
para Sant Gregori así como las verdaderas 
intenciones de la coalición en el Ayunta-
miento , que como bien es sabido por todos, 
no es otra que mantener a toda costa al 
Agente Urbanizador mientras dure su man-
dato a pesar de los graves incumplientos.

La moción presentada por VOX Burriana, 
era como en tantas otras ocasiones, una 
magnífica herramienta para empezar a 
enderezar el rumbo de unas obras actual-
mente sin futuro y que han perdido toda su 
credibilidad para vecinos e inversores, pero 
como comentábamos antes se encontró 
con el voto en contra de la coalición de go-
bierno al frente del Ayuntamiento que con-
tinua en su enroque sin sentido y actuando 
siempre en contra de los intereses de los 
burrianenses.

Por poner un ejemplo, en el Boletín de In-
formación de enero de 2019, el PSOE co-
mentaba a colación del ritmo de las obras: 
” La situación del promotor ha mejorado 
al haber salido del concurso, pudiendo 
alcanzarse un acuerdo con el Ayunta-
miento para desbloquear la situación 
(…) Los Socialistas actuamos en con-
ciencia, y desde la más estricta legali-
dad trabajaremos para que un proyecto 
tan importante por fin sea una realidad 
tangible. GRACIAS AL PSOE, HOY SANT 
GREGORI ESTÁ MÁS CERCA”.
También en la edición siguiente y refirién-
dose a los avances de los cuatro años ante-
riores citaban:”Durante este periodo Sant 
Gregori ha conseguido dar pasos firmes 
para desbloquear una situación a la que 
le llevó la crisis y la dejadez de equipos 
de gobierno anteriores”
Nada más lejos de la realidad.

La verdadera realidad ya la conocemos 
todos, la intención de aprobar una prórro-
ga de dos años apoyándose en informes 
externos e ignorando los informes de los 
técnicos municipales prolongando una si-

tuación insostenible sin garantías jurídicas 
y financieras.

PROYECTOS ELECTORALISTAS

Dos grandes proyectos se situaban como 
principales retos para el actual gobierno 
en el año 2015 y resumen el legado que 
nos dejarán dentro de unos meses. Al 
malogrado Sant Gregori hay que sumar la 
opaca y más que nefasta gestión del pro-
yecto del Parque Litoral del Arenal.  Otra 
actuación plagada de preguntas sin res-
puesta y de  situaciones poco explicables, 
como por ejemplo que un proyecto inicial 
de 90.000 m² con un presupuesto de un 
millón de euros sea reducido a solo 8.500 
m² pero también con mismo presupuesto 
de un millón de euros.

Difícil de comprender resulta también que 
después de la impugnación de la primera 
adjudicación del proyecto, a la que solo se 
presentó una empresa, que colaboró en 
la redacción del anteproyecto, la misma 
empresa sea nuevamente la única que se 
presenta llevándose finalmente la adju-
dicación de la redacción del proyecto. No 
empiezan de la mejor manera, desde luego.

También la reciente eliminación de las lí-
neas que delimitaban el espacio para los 
viandantes en las aceras de la c/ Valencia, 
es un ejemplo claro de la precipitación con-
tinua en la toma de decisiones del equipo 
de Gobierno y pone una vez más de mani-
fiesto -como ya ocurrió por ejemplo, con el 
carril bici de la Ronda Pedro IV- la falta de 
rigor y planificación que reina en los despa-
chos del Magnífico y cuyas consecuencias 
acabamos sufriendo los vecinos de Burria-
na. A ello hay sumar la capacidad de mentir 
cuando se les pilla en un renuncio, tanto la 
Alcaldesa como el Concejal de Vía Públi-
ca llegaron a decir que las dichosas líneas 
blancas venían en el proyecto original, cosa 
totalmente falsa y fácilmente comprobable 

en los Planos y Memoria del proyecto, don-
de no figuran ni por asomo.

El próximo 7/12/2022 finaliza el plazo para 
la presentación de las ofertas para el Pro-
yecto de renovación de aceras y carril bici 
en la Avenida del Mediterráneo.

En un principio tenía que llegar desde la ca-
rretera del Puerto hasta la del Grao, para 
acortarlo después hasta la calle Maestro 
Vicente Asensio y finalmente hasta la ca-
lle Juan Carlos I, consiguiendo con ello de-
jar los tramos más peligrosos del trazado 
(Malvarrosa y Grao) fuera del proyecto.

Pero la cosa no acaba ahí, siempre puede ir 
a peor. La sección total del vial cambia dos 
veces a lo largo del trazado. El primer tra-
mo entre la rotonda del Puerto y el cami-
no Hondo se ha proyectado con un ancho 
máximo de 18,25 m y el segundo tramo lo 
limitan a 23, 25 m, todo muy “Ronda Pedro 
IV Style”; cuando el ancho permitido por 
PGOU es de 28 m.

Efectivamente, el vial acaba en el vallado 
del recinto del “camping” del AS.

Por qué? La alcaldesa dijo en noviembre 
que le haría llegar a Juan Canós la justifica-
ción técnica de tan curiosa decisión. Obvia-
mente no lo ha hecho a fecha de hoy.

Se puede aventurar que al proyectar el vial 
con la sección con el ancho máximo de 28 
m. el Ayuntamiento hubiese tenido que 
expropiar unos 1.800 m2 del solar que se 
adjudico en subasta pública la empresa 
que gestiona el Festival ante la pasividad 
del gobierno de PSOE-COMPROMIS, ca-
yéndoseles la cara de vergüenza. 

Veremos si se dignan a dar algún tipo de 
explicación, pero la desidia siempre pasa 
factura.

opinió



Pleno Ordinario Municipal 03-11-2022 
El pleno aprueba tomar en razón los diferentes 
cambios de denominación y situaciones de la 
empresa adjudicataria del suministro de ener-
gía eléctrica y servicio de gestión energética y 
mantenimiento con garantía total de las insta-
laciones y alumbrado público a Ferrovial Cons-
trucción S.A. 

El Pleno aprueba exigir a la mercantil ACCIONA 
CONSTRUCCIÓN SA,  en su condición de con-
tratista, el cumplimiento de las obligaciones 
derivadas del contrato de obras de “Derribo del 
edificio actual y construcción del nuevo centro 
de enseñanza IES Jaume I de Burriana”, finan-
ciadas por la Generalitat Valenciana con cargo al 
programa EDIFICANT, cuyo plazo de ejecución 
parcial ha sido rebasado. También aprueba in-
coar procedimiento para la imposición de pena-
lidades coercitivas a ACCIONA CONSTRUCCIÓN 
SA, teniendo en cuenta los informes emitidos 
por la dirección facultativa de las obras como 
responsable del contrato.

El Pleno aprueba declarar la situación individua-
lizada de minimización de impacto territorial de 
la edificación sita en las parcelas 89 a 95 del po-
lígono 3  del suelo no urbanizable, y ello en base 
al informe del arquitecto municipal. También 
advertir a D J.A.A.C. que, de conformidad con lo 
establecido en el Texto Refundido de la LOTUP y 
en el informe técnico, ha de solicitar una licen-
cia de minimización de impacto territorial y de 
ocupación en el Ayuntamiento a la que debe ad-
juntar un estudio de integración paisajística, un 
análisis de las afectaciones y riesgos ambien-
tales y medidas correctoras propuestas para 
evitarlos, un proyecto básico, donde se describa 
la situación actual de la edificación y las obras 
que resulten necesarias para el cumplimiento 
de las obligaciones marcadas y concordantes 
del TRLOTUP. Advertir , asimismo, al interesa-

do que además de las condiciones edificatorias, 
la edificación deberá contar con una previsión 
suficiente de abastecimiento de agua potable, 
una adecuada gestión de los residuos y un tra-
tamiento adecuado de las aguas residuales que 
impida la contaminación del suelo,y  que en la 
solicitud de licencia de minimización, se preverá 
la eliminación de las casetas metálicas. 

El Pleno aprueba una modificación de crédito 
de 320.000 euros para suplementar la parti-
da presupuestaria de gastos de electricidad 
de servicios generales a causa de su aumento 
tras la revisión de precios del contrato y así pa-
gar la diferencia del contrato de suministro de 
energía eléctrica debido a la subida de precios, 
hasta final de año. También , suplementar con 
55.294,77 euros la aportación al Centre Muni-
cipal de les Arts Martí de Viciana, al no haber 
transferido en su totalidad la aportación del 
ejercicio 2021.Finalmente, una dotación de 
220.383 euros para la amortización de présta-
mos de proyectos ya finalizados, a cargo ínte-
gramente de remanentes de tesorería afecta-
dos de la liquidación del anterior ejercicio.

El Pleno aprueba Aprobar la modificación de 
la Ordenanza Fiscal Reguladora del Impuesto 
sobre Bienes Inmuebles y del Impuesto sobre 
Construcciones, Instalaciones y Obras, de las 
Ordenanzas Fiscales Reguladoras de la Tasa 
por Prestación de Servicios de Gestión de Resi-
duos, de la Tasa por Prestación de Servicios de 
Actividades de Juventud y Uso del Casal Jove y de 
la Tasa por Prestación de Servicios de Activida-
des Deportivas y Uso de Instalaciones,  para su 
entrada en vigor el día 1 de enero del año 2023. 
De esta forma en 2023, de nuevo en Burriana, se 
congelarán y no se aumentará ninguno de los ti-
pos impositivos, como el del ICIO, el IBI o el de ve-
hículos, además de mantener sin modificaciones 

los importes de los recibos de tasas municipales, 
como el de la basura o diferentes espacios cultu-
rales y deportivos, y se conservarán y en algunos 
casos se aumentarán los beneficios fiscales y bo-
nificaciones aprobados en los últimos ejercicios.

El Pleno es informado de los acuerdos adoptados 
por la Junta de Gobierno Local, en las sesiones cele-
bradas entre los días: 29/09/2022 y 20/10/2022 , 
ambos inclusivos. 

El Pleno se da por enterado de las  resoluciones 
dictadas por la Alcaldía-Presidencia obrantes 
en la Secretaría Municipal correspondiente al 
período de: 19/09/2022 a 23/10/2022 , ambos 
inclusivos.

El Pleno aprueba la moción conjunta presentada 
por moción conjunta de los grupos municipales 
PSOE, Compromís y PP, relativa a la conmemo-
ración del día 25 de noviembre, Día de la Elimi-
nación de la Violencia contra las Mujeres. Entre 
las propuestas, la moción incluye que  Ayunta-
miento dedica un sentido recuerdo a la memoria 
de todas las mujeres asesinadas por violencia 
de género, y expresa su rechazo a todas las ma-
nifestaciones de esta violencia, su compromiso 
con las víctimas y declara la tolerancia cero con 
los maltratadores. También que el  Ayuntamien-
to apoya a las movilizaciones convocadas por los 
derechos de las mujeres con motivo del 25N, y 
declara su voluntad de hacer de la prevención 
contra las violencias machistas y la desigualdad 
una política prioritaria y transversal, que im-
pregne todas las políticas desarrolladas a través 
de sus concejalías. 

El Pleno rechaza la  moción presentada por los 
grupos municipales del PP y Vox y la concejal no 
adscrita, relativa a la ampliación de plazos del 
proyecto Golf Sant Gregori

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL  
03-11-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar 
el contrato del servicio de de mantenimiento del 
gestor de expedientes y administración electró-
nica del Ayuntamiento adjudicado a la empresa 
ESPUBLICO SERVICIOS PARA LA ADMINIS-
TRACIÓN SA, hasta la formalización del nuevo 
contrato, cuya previsión es de un mes y medio, 
en las mismas condiciones previstas en el con-
trato formalizado el 23 de noviembre de 2018.
Autorizar y disponer el gasto de 5.757,82 euros  
IVA incluido, correspondiente al periodo 31 de 
diciembre de 2022, con cargo al preswupuesto 
municipal actual. 

La JGL acuerda iniciar las actuaciones tendentes 
a la ejecución subsidiaria a cargo de D M.L.M.P. 
y Dª P.V.G.R., de la orden de restablecimiento de 
la legalidad urbanística adoptada por la Junta de 
Gobierno Local de las obras consistentes en am-
pliación, con elevación de un techado de plancha 
galvanizado, y cerramiento de ladrillo cerámico, 
enlucido de mortero de cemento y colocación de 
dos ventanas, delantera y trasera, en una super-
ficie aproximada de unos 18 m² , ejecutadas en 
la edificación sita en Senda L'ullal - Polígono 24 
Parcela 480 en Suelo No Urbanizable de Régi-
men Común SNU-RC.1, mediante la imposición 
de multas coercitivas, hasta un máximo de diez, 
por importe cada una de 600 euros, a la vista 
del presupuesto provisional de ejecución sub-
sidiaria de la orden de restauración de la lega-
lidad que asciende a 6.000 euros, hasta lograr 

la ejecución de la medida de restauración. Tam-
bién imponerles la primera multa coercitiva por 
importe único de 600 euros,y comunicarles, que 
mientras persista el incumplimiento de la orden 
de demolición se seguirán imponiendo multas 
del mismo importe por periodos de un mes, con 
un máximo de diez, y transcurrido el plazo de 
cumplimiento voluntario derivado de la última 
multa coercitiva impuesta, el Ayuntamiento pro-
cederá a ejecutar subsidiariamente la orden de 
demolición incumplida. 

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a D 
A.M.R. que, dentro de plazo de un mes,  proceda 
a ejecutar los trabajos consistentes en la lim-
pieza inmediata de toda la parcela, con especial 
incidencia en las partes que lindan con vía públi-
ca, y posterior retirada de restos a vertedero y 
la limpieza de los árboles existentes en caso de 
mantenerlos en el inmueble sito En Cr Almazora 
12, al objeto de restablecer las debidas condi-
ciones de seguridad, salubridad y ornato público 
del mismo. También advertir al interesado que, 
el incumplimiento de lo ordenado dará lugar a la 
ejecución subsidiaria de los referidos trabajos a 
su costa, de conformidad con la legislación actual. 

La JGL acuerda proceder al archivo del expedien-
te incoado a Dª M.B.R. y Dª M.R.P., en calidad de 
propietarias del inmueble situado en Cl Antonio 
Gaudi 4, al haberse restablecido las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
público del mismo, a tenor del informe emitido 
por el Arquitecto Técnico municipal. También 
apercibirles de la obligación de mantenerlo en 

las debidas condiciones de seguridad, salubri-
dad, ornato público y decoro, de conformidad 
con la legislación actual.

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder 
al archivo del expediente incoado a D C.L.D. y Dª 
M.D.U.D., en calidad de propietario del inmueble 
situado en Cl Alcudia de Veo 8, al haberse res-
tablecido las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo, a tenor del 
informe emitido  por el Arquitecto Técnico munici-
pal. También apercibirles de la obligación de man-
tenerlo en las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad, ornato público y decoro, de conformi-
dad con la legislación actual.

La JGL acuerda proceder al archivo del expedien-
te incoado a INTERMOBILIARIA, SA, en calidad 
de propietario del inmueble situado en Cm Pe-
drera Vila-Vella 45, al haberse restablecido las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público del mismo, a tenor del informe 
emitido por el Arquitecto Técnico municipal. 
También apercibirle de la obligación de mante-
nerlo en las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad, ornato público y decoro, de confor-
midad con la legislación actual.

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente incoado a Dª G.D.C., en 
calidad de propietaria del inmueble situado en 
Cl Lleida 22, al haberse restablecido las debidas 
condiciones de seguridad, salubridad y ornato 
público del mismo, a tenor del informe emitido 
por el Arquitecto Técnico municipal. También 
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apercibirle de la obligación de mantenerlo en las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad, 
ornato público y decoro, de conformidad con la 
legislación actual.

La JGL acuerda proceder al archivo del expedien-
te incoado a Dª R.F.M. en  referencia al inmueble 
situado en Camí del Grau, 209, al quedar acredi-
tado mediante consulta en el Catastro de fecha 
24 de octubre de 2022, que no es la propietaria 
actual del inmueble referido.

La Junta de Gobierno Local acuerda suspen-
der los trámites tendentes a ejecutar la or-
den de ejecución dictada mediante acuerdo 
de la Junta de Gobierno Local en Ronda Pere 
IV, Camí Llombai y C/ Xilxes (Ronda Pere 57) a 
la mercantil FBEX PROMO INMOBILIARIA SL, 
hasta que se reinicien los trabajos de edifi-
cación de las promociones implicadas, y ello 
en base a las consideraciones efectuadas  
así como informe del Ingeniero de Caminos 
municipal. 

La JGL acuerda suspender los trámites ten-
dentes a ejecutar la orden de ejecución dictada 
mediante acuerdo de la Junta de Gobierno Lo-
cal  en Ronda Pere IV  y Cr Xilxes a la mercantil 
PROMOCIÓN INMUEBLES CASTELLON SL, has-
ta que se reinicien los trabajos de edificación de 
las promociones implicadas, y ello en base a las 
consideraciones efectuadas así como informe 
del Ingeniero de Caminos municipal.

La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a la 
mercantil AGUILAR URBANA S.L., la octava mul-
ta coercitiva por importe único de 490 euros, por 
incumplimiento de la orden de ejecución dictada 
por acuerdo de la Junta de Gobierno Local de los 
trabajos necesarios para el restablecimiento 
de las debidas condiciones de seguridad, sa-
lubridad y ornato público de la parcela sita en 
Av Vicente Cañada Blanch 89, consistentes en 
limpieza inmediata de la parcela y posterior re-
tirada de restos a vertedero, así como vallado 
fijo y estable de la misma. También, comunicar 
a la mercantil interesada que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de ejecución, se 
seguirán imponiendo multas del mismo importe 
por periodos de un mes, con un máximo de diez, 
y transcurrido el plazo de cumplimiento volun-
tario derivado de la última multa coercitiva im-
puesta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 
subsidiariamente los trabajos ordenados.

La JGL acuerda Imponer a la mercantil DESA-
RROLLOS CONSTRUCTIVOS S.L. (antes TITAN-
BUR SL), la quinta multa coercitiva por importe 
único de 150 euros, por incumplimiento de la 
orden de ejecución dictada por la Junta de Go-
bierno Local, por la que se ordenaba la ejecución 
de los trabajos necesarios para restablecer las 
debidas condiciones de limpieza, salubridad y 
ornato público consistentes en la limpieza, va-
llado y posterior traslado de los restos al ver-
tedero del solar sito en Camí Pedrera Vilavella 
46. También comunicar a la mercantil interesa-
da que, mientras persista el incumplimiento de 
la orden de ejecución, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente 
los trabajos ordenados.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
la Comunidad de Propietarios Cr Escorredor 46, 
una ampliación del plazo de un mes, para que 
procedan a ejecutar los trabajos en el edificio sito 
en Cr Escorredor 46, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, funcionalidad 
y habitabilidad del mismo. También advertirle que 
el incumplimiento de lo ordenado en el dispositi-

vo primero dará lugar a la ejecución subsidiaria de 
los referidos trabajos a su costa, de conformidad 
con la legislación actual. 

La JGL acuerda conceder a D J.M.M.F., la licencia 
de obras solicitada para obras de mantenimien-
to en la fachada y terraza superior del mirador 
en inmueble sito en Cr Barranquet 26, que se 
entiende otorgada salvo el derecho de propie-
dad y sin perjuicio del de tercero, y que se otorga 
con las condiciones particulares fijadas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
Dª M.T.B.C,  la licencia de obras solicitada para 
colocación de bordillo montable para acceso a 
aparcamiento con vado autorizado en inmueble 
sito en Cr Magallanes 8, que se entiende otorga-
da salvo el derecho de propiedad y sin perjuicio 
del de tercero, y que se otorga con las condicio-
nes particulares fijadas. 

La JGL acuerda conceder a  D M.S.E. y a Dª 
M.D.E.F., la licencia de obras solicitada para cons-
trucción de vivienda unifamiliar adosada y piscina 
en Calle Berlín 39, según proyecto básico presen-
tado, con certificado colegial de la autora del mis-
mo, que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que se 
otorga con las condiciones particulares fijadas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
Dª M.B.G.G. y a D N.E.H.S.,  la licencia de obras 
solicitada para construcción de vivienda unifa-
miliar aislada con piscina en Avenida Unión Eu-
ropea 18, según proyecto visado CTAC, que se 
entiende otorgada salvo el derecho de propie-
dad y sin perjuicio del de tercero, y que se otorga 
con las condiciones particulares fijadas. 

La JGL se da por enterada de las declaraciones 
responsables para la ejecución de las obras: 
8897/2022, 11037/2022, 11192/2022, 
11245/2022, 11287/2022, 11364/2022 y 
11542/2022.

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar 
y disponer el gasto, reconocer la obligación y 
ordenar el pago de 299,04 euros con cargo al 
Presupuesto Municipal para el ejercicio 2022 
denominada “Electricidad servicios generales” 
a favor de la mercantil GIMENO PIQUER, SL, 
en concepto de gastos relativos al consumo de 
energía eléctrica del inmueble arrendado por 
este Ayuntamiento, sito en la Avda. Cortes Va-
lencianas 1, en el periodo comprendido desde el 
06/12/2021 y el 04/03/2022.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 10-11-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el ex-
pediente para la contratación del suministro e ins-
talación de material eléctrico para la subsanación 
de defectos existentes en la instalación eléctrica 
de baja tensión de diversos edificios municipales 
de Borriana, tomando como base las actas de 
inspección periódica emitidas por organismo de 
control autorizado y los pliegos de Prescripciones 
Técnicas, junto con sus anexos y de Clausulas Ad-
ministrativas Particulares, dividido en 4 lotes. Ta-
bién acuerda la apertura del procedimiento abierto, 
con varios criterios de adjudicación y tramitación 
ordinaria, el gasto  por un presupuesto máximo 
para los 4 lotes de 204.000 euros IVA incluido con 
cargo al presupuesto municipal vigente, y publicar 
el anuncio de licitación en el perfil de contratante. 

La JGL acuerda aprobar la memoria valorada de 
las obras “Mejora de los recorridos peatonales 
en el camí La Cossa-CV 1850. Tramo 1”, redacta-
da por el ingeniero de caminos municipal, con un 
presupuesto de ejecución de 56.046,15 euros  
IVA incluido.  

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar la 
memoria valorada de las obras “Mejora de los 
recorridos peatonales en el camí La Cossa-CV 

1850 en desarrollo hacia el oeste. Tramo 2”, re-
dactada por el ingeniero de caminos municipal, 
con un presupuesto de ejecución de 62.621,41 
euros IVA incluido. 

La JGL acuerda proceder al archivo del expediente 
de orden de ejecución incoado a Dª P.J.F., al quedar 
acreditado, mediante consulta al Catastro, que no 
es la propietaria actual del inmueble sito en Cr Se-
rratella 140 (A). 

La Junta de Gobierno Local acuerda iniciar las ac-
tuaciones tendentes a la ejecución subsidiaria a 
cargo de D C.I.G., de la orden de restablecimiento 
de la legalidad urbanística adoptada por la Junta 
de Gobierno Local de las obras ejecutadas en Cl 
Bernat Artola 29, en zona de calificación UFA, 
incluido en el ámbito de la Unidad de Ejecución 
UE A-25, mediante la imposición de multas 
coercitivas, hasta un máximo de diez, por im-
porte cada una de 200 euros, a la vista del pre-
supuesto provisional de ejecución subsidiaria 
de la orden de restauración de la legalidad que 
asciende a 2.000 euros, hasta lograr la ejecución 
de la medida de restauración. También acuerda 
imponerle, la primera multa coercitiva por im-
porte único de 200 euros, por incumplimiento 
de la orden de demolición acordada por la Junta 
de Gobierno Local, y  comunicarle que, mien-
tras persista el incumplimiento de la orden de 
demolición, se seguirán imponiendo multas del 
mismo importe por periodos de un mes, con un 
máximo de diez, y transcurrido el plazo de cum-
plimiento voluntario derivado de la última multa 
coercitiva impuesta, el Ayuntamiento procederá 
a ejecutar subsidiariamente la orden de demo-
lición incumplida. 

La JGL acuerda ejecutar subsidiariamente, a car-
go de la mercantil CRITERIA CAIXAHOLDING SA, 
los trabajos necesarios para el restablecimiento 
de las debidas condiciones de seguridad, salu-
bridad y ornato público del inmueble de su pro-
piedad sito en C/ San Blas 58, consistentes en 
la limpieza inmediata de la parcela y posterior 
retirada de restos a vertedero, poda de todas las 
ramas y árboles existentes a ras de suelo, y reti-
rada a vertedero autorizado, retirada a vertedero 
autorizado de dos depósitos de agua de fibroce-
mento existentes en el inmueble y en la fachada 
de la C/ Mare de Déu de la Misericòrdia existen 
cableados aéreos que están sueltos, dentro del 
inmueble por lo que debe proceder a reponerlos 
sobre el cable de acero existente.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D D.R.M., una prórroga de 1 mes para la presen-
tación del proyecto de ejecución e inicio de las 
obras de ampliación de vivienda existente entre 
medianeras sita en C/. Peu de la Creu 14 y 16, 
en relación a la licencia de obras concedida por 
la Junta de Gobierno Local 

La JGL acuerda conceder a la mercantil NEDGIA 
CEGAS, S.A., la licencia de obras solicitada para 
la realización de una zanja en vía pública para el 
suministro de gas natural en inmueble sito en 
Av Vicente Cañada Blanch 25 por Almerara 11 
, que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que se 
otorga con las condiciones particulares fijadas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
la mercantil BURGER KING SPAIN SLU, la licencia 
de obras solicitada para construcción de restau-
rante Burger King en avda de La Marina 12, avda 
Cardenal Vicente Enrique Tarancón esquina calle 
Juan Bautista Rochera Mingarro, según proyec-
to visado CTAC, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero. También advertir al interesado que de-
berá cumplir las las condiciones señaladas en la 
Resolución de la Direcció Territorial de Castelló 
del Servei Territorial de Cultura i Esport; las con-
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diciones del informe del arqueólogo municipal, y 
las particulares establecidas.  

La JGL se da por enterada de las declaraciones 
responsables para la ejecución de las obras: 
9699/2022, 11247/2022, 11790/2022 y 
11821/2022.

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
expediente de contratación y el pliego de cláu-
sulas administrativas particulares, y disponer la 
apertura del un procedimiento para la adjudi-
cación del contrato de obras de “Remodelación 
del carril bici de la avenida Mediterráneo (tramo 
puerto-C/ Juan Carlos I), por procedimiento 
abierto simplificado, tramitación ordinaria y 
licitación electrónica, previéndose una plu-
ralidad de criterios de adjudicación evalua-
bles mediante juicio de valor y cuantificables 
automáticamente; convocando su licitación, 
con  un presupuesto base de licitación de 
2.271.266,96 euros, mejorable a la baja por 
los licitadores. También autorizar el   el gasto 
de 2.271.266,96 euros en dos anualidades, y 
publicar la resolución y el anuncio de la licita-
ción en el perfil del contratante. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL  17-11-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en 
la situación administrativa de jubilación al fun-
cionario de carrera D. M.Á.R.M., que ocupa una 
plaza de Encargado General de Obras y Servicios 
con efectos del día 19 de diciembre de 2022, 
que será el último día de prestación de servicios 
como funcionario de carrera en esta Adminis-
tración, y agradecerle los servicios prestados a 
la Corporación.

La JGL acuerda  declarar que la inversión Servi-
cio de Coordinación y Dinamización del Plan de 
Acción Comunitaria para el barrio de la Bosca, 
se encuentra dentro de las actuaciones apro-
badas por esta unidad de gestión EDUSI, y por 
tanto cuentan con la financiación (al 50%) de los 
fondos europeos FEDER. También iniciar el ex-
pediente para contratar el Servicio y ordenar que 
se tramite el expediente con la aprobación de 
los correspondientes pliegos de prescripciones 
técnicas y de clausulas administrativas particu-
lares, por procedimiento abierto simplificado y 
la tramitación ordinaria. Además, ordenar a In-
tervención para que realice la correspondiente 
retención de crédito de  45.000 euros IVAinclui-
do, con cargo al presupuesto municipal en vigor. 

La Junta de Gobierno Local acuerda  aprobar el 
expediente para la contratación de la cesión del 
derecho de uso de los softwares para el Ayun-
tamiento y los Pliegos de Prescripciones Técni-
cas y de Cláusulas Administrativas Particulares, 
por un valor estimado de 62.836,6 3 euros IVA 
incluido, dividido en 3 lotes. Autorizar el gasto de 
39.982,88 euros  con cargo al vigente presupues-
to, y autorizar los gastos futuros de 11.426,88 
euros para la anualidad de  2023 y de 11.426,88 
euros para la anualidad 2024. 

La JGL acuerda autorizar la cancelación del aval 
por importe de 3.305,78 euros, depositado por 
la SOCIEDAD ESTATAL CORREOS Y TELÉGRA-
FOS SA, como garantía de la prestación del ser-
vicio postal del Ayuntamiento. 

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar res-
taurada la legalidad urbanística infringida por D 
A.G.C. con la realización de las obras consisten-
tes en construcción de un cobertizo para refugio 
de animales en inmueble sito en Ctra. Caramit 
- Polígono 23 Parcela 173, al haberse concedido 
licencia municipal para la ejecución de las mis-
mas  mediante acuerdo de  Junta de Gobierno 
Local, y en consecuencia archivar el expediente 
de restablecimiento de la legalidad. 

La JGL acuerda concluir la tramitación del pre-
sente expediente para la restauración de la le-
galidad urbanística infringida incoado a D H.S.L., 
D J.S.A., D J.M.S.A., D E.S.A., y D J.S.A., por la 
ejecución de los actos de edificación o uso del 
suelo ejecutados sin licencia, consistentes en la 
instalación de pequeña estructura de madera 
adosada al linde del camino y colocación de un 
poste metálico, en Poligono 48 Parcelas 316 y 
317,   y ello en base a lo establecido en la parte  
expositiva del presente acuerdo y en el informe 
del arquitecto técnico municipal  y, en conse-
cuencia, proceder al archivo del expediente.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
CORAL HOMES S.L. que, dentro de plazo de  un 
mes, proceda a ejecutar los trabajos consisten-
tes en la limpieza inmediata de toda la parcela, 
con especial incidencia en las partes que lindan 
con vía pública, calles Sant Lluc, 8 y Benicarló, y 
posterior retirada de restos a vertedero, en el in-
mueble sito en C/ San Lucas 8, al objeto de res-
tablecer las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo.

La JGL acuerda ordenar a D V.C.R. y a Dª G.C.R.
que, dentro de plazo de un mes, computado a 
partir del día siguiente hábil al de recepción del 
presente acuerdo, proceda a ejecutar los traba-
jos consistentes en limpieza inmediata de toda 
la parcela, con especial incidencia en las partes 
que lindan con vía pública, y posterior retirada de 
todos los restos a vertedero, en el inmueble sito 
en Cr Serratella 124, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público del mismo. 

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
D V.C.R.  y Dª G.C.R.que, dentro de plazo de un 
mes, computado a partir del día siguiente hábil 
al de recepción del presente acuerdo, proceda a 
ejecutar los trabajos consistentes en limpieza 
inmediata de toda la parcela, y posterior retira-
da a vertedero de todos los restos existentes, 
tanto los ya existentes como los procedentes 
de la limpieza a realizar, en el inmueble sito en 
Cr Serratella 124 A, al objeto de restablecer las 
debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público del mismo. 

La JGL acuerda proceder al archivo incoado a 
herederos de Dª R.V.A. como propietaria de los  
inmuebles situados en Cm Rajolí 86 Suelo y Po-
lígono 22 Parcela 325, M Tancades Ballester, al 
haberse restablecido las debidas condiciones de 
seguridad, salubridad y ornato público del mismo, 
mediante la ejecución subsidiaria por el  Ayunta-
miento, a tenor del informe emitido por el Arqui-
tecto Técnico municipal; todo ello sin perjuicio de 
la tramitación del correspondiente expediente 
tendente al cobro de la liquidación definitiva de 
los gastos originados por la ejecución de los tra-
bajos a cargo de la propiedad referida.

La Junta de Gobierno Local acuerda proceder al 
archivo del expediente de ejecución subsidiaria, 
incoado a la mercantil INICIATIVAS BENYMAR 
SL, en calidad de propietaria del inmueble situa-
do en Avda. Mediterrània 140, al haberse res-
tablecido las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo, a tenor 
del informe emitido por el arquitecto técnico 
municipal; y, en consecuencia, archivar, asimis-
mo, el expediente de orden de ejecución. 

La JGL acuerda rectificar, a instancia de la mer-
cantil URBANIZACIÓN GOLF SANT GREGORI 
SAU, el error advertido en el párrafo segundo de 
la parte expositiva del acuerdo adoptado por la 
Junta de Gobierno Local  relativo a referencias 
catastrales de parcelas. 

La junta de gobierno local acuerda imponer a 
la mercantil NOVENES DE CALATRAVA SL,  la 

segunda multa coercitiva por importe único de 
480 euros, por incumplimiento de la orden de 
ejecución dictada por la alcaldía presidencia, por 
la que se ordenaba la ejecución, en el plazo de un 
mes, de los trabajos necesarios para restablecer 
las debidas condiciones de limpieza, salubridad 
y ornato público en la parcela sita en Avda París 
6, consistentes en la limpieza inmediata de toda 
la parcela, con especial incidencia en las partes 
que lindan con vía pública, y posterior retirada 
de restos a vertedero, así como la reposición del 
vallado en mal estado. También comunicar a la 
mercantil interesada que, mientras persista el 
incumplimiento de la orden de ejecución, se se-
guirán imponiendo multas del mismo importe 
por periodos de un mes, con un máximo de diez, 
y transcurrido el plazo de cumplimiento volun-
tario derivado de la última multa coercitiva im-
puesta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 
subsidiariamente los trabajos ordenados.

La JGL acuerda imponer a la mercantil CRITERIA 
CAIXAHOLDING SA, la cuarta multa coercitiva 
por importe de 400 euros, por incumplimiento 
de la orden de ejecución dictada por acuerdo de 
la Junta de Gobierno Local por la que se ordena-
ba la ejecución de los trabajos necesarios para 
restablecer las debidas condiciones de limpieza, 
salubridad y ornato público consistentes en la 
limpieza y vallado de la parcela así como pos-
terior traslado de los restos al vertedero, en C/ 
Atenas 5 . Comunicar a la mercantil interesada 
que, mientras persista el incumplimiento de la 
orden de ejecución, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo  de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente 
los trabajos ordenados.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a NEDGIA CEGAS, S.A., la licencia de obras so-
licitada para acometida para suministro de gas 
natural en inmueble sito en Cami d'Onda 12, que 
se entiende otorgada salvo el derecho de pro-
piedad y sin perjuicio del de tercero, y que  se 
otorga con las condiciones particulares fijadas.

La JGL acuerda conceder a  D A.B.P. y a Dª M.G.B., 
la licencia de obras solicitada para reforma y 
ampliación de vivienda unifamiliar entre me-
dianeras sita en Calle San Victoriano 26 esquina 
Calle Mare de Déu de Lourdes, según proyecto 
visado CTAC que se entiende otorgada salvo el 
derecho de propiedad y sin perjuicio del de ter-
cero, y que deberá cumplir las condiciones par-
ticulares establecidas.  

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a  D A.R.P., la licencia de obras solicitada para 
vallado de parcela en inmueble sito en  Polígono 
22 Parcela 31, que se entiende otorgada salvo 
el derecho de propiedad y sin perjuicio del de 
tercero, y  con las condiciones particulares es-
tablecidas. 

La JGL acuerda conceder a Dª A.M.M.B., la licen-
cia de obras solicitada para vallado de parcela 
en inmueble sito en Cm Tancades, Polígono 22 
Parcela 223, que se entiende otorgada salvo el 
derecho de propiedad y sin perjuicio del de ter-
cero, y que  se otorga con las condiciones parti-
culares establecidas. 

La Junta de Gobierno Local se da por enterada 
de las declaraciones responsables para la eje-
cución de las obras: 5639/2022, 8386/2022, 
9407/2022, 10679/2022, 10888/2022, 
11502/2022, 11538/2022, 11911/2022, 
11975/2022 y 12075/2022.

La JGL acuerda informar favorablemente la so-
licitud de Declaración de Interés Comunitario 
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formulada por D J.J.B.T. para actividad de pista 
de prácticas para autoescuela en la parcelas 
341, polígono 44, en suelo no urbanizable de 
Protección de Infraestructuras y Dominios 
Públicos y suelo no urbanizable común de 
vocación urbanizable, a la vista de la ponde-
ración de los requisitos a los que se refiere  la 
normativa actual efectuada en el informe del 
Arquitecto Municipal. 

La Junta de Gobierno Local acuerda ejecutar 
subsidiariamente, a cargo de Dª J.P.S. y D J.P.S., 
los trabajos necesarios para el restablecimiento 
de las debidas condiciones de seguridad, salu-
bridad y ornato público del inmueble de su pro-
piedad sito en  C/ Lleida 57 (D), consistentes en  
la limpieza inmediata de la parcela y posterior 
traslado de restos a vertedero. 

La JGL acuerda requerir a licitadora ESPUBLICO 
SERVICIOS PARA LA ADMINISTRACIÓN, para 
que previamente a la adjudicación, presente la  
documentación prevista en los pliegos regula-
dores de la contratación de servicio de platafor-
ma de administración electrónica para el ayun-
tamiento en un plazo de diez días hábiles. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 24-11-2022

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a 
la mercantil EVIMBUR REAL ESTATE SL, que, 
dentro de plazo de un mes, proceda a ejecutar 
los trabajos en el inmueble sito en Av París 4, 
al objeto de restablecer las debidas condicio-
nes de seguridad, funcionalidad y habitabili-
dad del mismo. 

La JGL acuerda  ejecutar subsidiariamente, a car-
go de la mercantil  LANDCOMPANY 2020 SL, los 
trabajos necesarios para el restablecimiento de 
las debidas condiciones de seguridad, salubri-
dad y ornato público del inmueble de su propie-
dad sito en  C/ Sant Andreu 51, consistentes en  
la limpieza inmediata de la parcela,  con especial 
incidencia en las partes que lindan con vía pú-
blica, y posterior traslado de restos a vertedero. 

La Junta de Gobierno Local acuerda suspender la 
tramitación del procedimiento de ejecución for-
zosa a través de la imposición de multas coerci-
tivas incoado a D  J. V.O.M. mediante acuerdo de 
la Junta de Gobierno local, por plazo de 60 días, 
y requerir al interesado para que, en el plazo de 
un mes, presente solicittud de licencia de obras, 
junto con un proyecto suscrito por técnico com-
petente, de conformidad con lo establecido en el 
informe del arquitecto técnico municipal. 

La JGL acuerda informar favorablemente la so-
licitud de Declaración de Interés Comunitario 
formulada por la mercantil AUTOESCUELA VA-
RELLA S.L. para actividad de centro docente de 
pista para la realización de prácticas de automó-
viles, en las parcelas 233, 234, 235, 236 Y 240 
del polígono 19, a la vista de la ponderación de 
los requisitos a que refiere la legislación, efec-
tuada en el informe emitido por el Arquitecto 
Municipal. También proponer un plazo de vigen-
cia de 30 años, de conformidad con lo solicitado 
presentada y lo establecido en la legislación  así 
como en el informe técnico y proponer un canon 
de aprovechamiento urbanístico para el total de 
la vigencia del uso de 1.453,80 euros, en base 
al informe emitido por el Arquitecto Municipal. 

La Junta de Gobierno Local acuerda  imponer a 
Dª A.M.R.C. y a D J.M.G., la tercera multa coer-
citiva por importe único de 1.120 euros, por 
incumplimiento de la orden dictada por acuer-
do de la Junta de Gobierno Local, por el que se 
ordenaba la ejecución de los trabajos necesa-
rios para restablecer las debidas condiciones de 
seguridad, salubridad y ornato público consis-
tentes en la limpieza de las parcelas así como 
posterior traslado de los restos al vertedero, en 

PD Poligono 54 Parcela 3 y Ctra Villarreal 68. 
Asimismo, comunicarles que, mientras persista 
el incumplimiento de la orden de ejecución, se 
seguirán imponiendo multas del mismo importe 
por periodos de un mes, con un máximo de diez, 
y transcurrido el plazo de cumplimiento volun-
tario derivado de la última multa coercitiva im-
puesta, el Ayuntamiento procederá a ejecutar 
subsidiariamente los trabajos ordenados.

La JGL acuerda  imponer a la mercantil AGUILAR 
URBANA S.L., la octava multa coercitiva por im-
porte único de 1.480 euros, por incumplimiento 
de la orden de ejecución dictada por la Junta de 
Gobierno Local, de los trabajos necesarios para 
el restablecimiento de las debidas condiciones 
de seguridad, salubridad y ornato público de la 
parcela sita en Av Vicente Cañada Blanch 100, 
consistentes en limpieza inmediata de la par-
cela y posterior retirada de restos a vertede-
ro, así como vallado fijo y estable de la misma. 
También comunicar a la mercantil interesada 
que, mientras persista el incumplimiento de 
la orden de ejecución, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente 
los trabajos ordenados.

La Junta de Gobierno Local acuerda imponer a 
D G.I y a Dª L.I., la octava multa coercitiva por 
importe único de 500 euros, por incumplimiento 
de la orden de restablecimiento de la legalidad 
urbanística infringida acordada por la Junta de 
Gobierno Local, por la que se les ordenaba que 
en el plazo de un mes procedieran a la demo-
lición de las obras realizadas, en  Polígono 13, 
Parcela 170 - Pda. Les Salines 3, en parte en 
Suelo No Urbanizable de Régimen Común SNU-
RC.1 y la otra parte en suelo urbanizable dentro 
del ámbito del Sector Sant Gregori S.U.R.-T1. 
También comunicar a las personas interesadas 
que, mientras persista el incumplimiento de la 
orden de demolición, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente la 
orden de demolición incumplida.

La JGL acuerda imponer a Dª M.C.L.C., la novena 
multa coercitiva por importe de 550 euros, por 
incumplimiento de la orden de demolición acor-
dada por la Junta de Gobierno Local, por el que se 
le ordenaba que en el plazo de un mes procedie-
ra a la demolición de las obras consistentes en 
la construcción de una edificación de unos 40 m² 
con fábrica de ladrillo, ejecutadas en Partida La 
Jova 28, Camí Santa Pau en Suelo No Urbaniza-
ble -SNU*. Comunicar a las personas interesa-
das que, mientras persista el incumplimiento de 
la orden de demolición, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente la 
orden de demolición incumplida.

La Junta de Gobierno Local acuerda  imponer a 
Dª E.C.U.V. y a D J.M.M.T., la séptima multa coer-
citiva por importe único de 100 euros, por in-
cumplimiento del acuerdo adoptado por la Junta 
de Gobierno Local, , por el que se ordenaba la 
ejecución de los trabajos necesarios para resta-
blecer las debidas condiciones de limpieza, sa-
lubridad y ornato público consistentes en la lim-
pieza, vallado y posterior traslado de los restos 
al vertedero de la parcela sita en C/ Illa Grossa 
16. También comunicar a las personas interesa-

das que, mientras persista el incumplimiento de 
la orden de ejecución, se seguirán imponiendo 
multas del mismo importe por periodos de un 
mes, con un máximo de diez, y transcurrido el 
plazo  de cumplimiento voluntario derivado de 
la última multa coercitiva impuesta, el Ayunta-
miento procederá a ejecutar subsidiariamente 
los trabajos ordenados.

La JGL acuerda conceder a la mercantil MECHO 
FERRANDIS S.L. la licencia de obras solicitada 
para construcción de 3 viviendas adosadas 
en Avenida París 22, según proyecto básico 
modificado y documentación presentada, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
deberá cumplir las condiciones particulares 
establecidas. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D E.A.F. y a Dª C.M.D. la licencia de obras soli-
citada para modernización y mejora en interior 
de vivienda existente en edificio plurifamiliar 
sito en Avenida de la Mediterranea 152 Plan-
ta 6ª ático, según proyecto básico presentado, 
que se entiende otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio del de tercero, y que 
deberá cumplir las condiciones particulares 
establecidas. 

La JGL se da por enterada de las declaracio-
nes responsables para la ejecución de las 
obras: 7759/2022, 9664/2022, 10205/2022, 
10671/2022, 10730/2022, 11501/2022, 
11289/2022, 11828/2022 y 11848/2022.

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar que 
la inversión del suministro y montaje mobilia-
rio urbano en la Calle Gran Canaria y otros, se 
encuentra dentro de las actuaciones aprobadas 
por esta unidad de gestión EDUSI, y por tanto 
cuentan con la financiación (al 50%) de los fon-
dos europeos FEDER, e iniciar el expediente para 
contratar el suministro y montaje de mobiliario 
urbano. También ordenar la elaboración de los 
pliegos de prescripciones técnicas por parte de 
los servicios técnicos municipales y de clausu-
las administrativas particulares por parte de 
la sección primera de contratación, por proce-
dimiento abierto simplificado y la tramitación 
ordinaria.y ordenar a Intervención para que 
realice la correspondiente retención de crédito 
de  33.420,20 euros de IVA incluido, con cargo al 
presupuesto municipal vigente. 

La Junta de Gobierno Local acuerda  rectifi-
car error material advertido en punto tercero 
parte dispositiva del Acuerdo adoptado por la 
Junta de Gobierno Local, relativo a importe ad-
judicación de contrato, de 34.872,41 euros a 
34.935,61 euros. 

La JGL acuerda aprobar el expediente para 
contratar el SUMINISTRO E INSTALACIÓN DE 
LUMINARIAS LED EN DIVERSAS INSTALACIO-
NES DEPORTIVAS MUNICIPALES todo ello en-
marcado dentro de la estrategia de Desarrollo 
Urbano Sostenible (EDUSI), así como los Plie-
gos de Prescripciones Técnicas y de Cláusulas 
Administrativas Particulares adoptados, a los 
2 lotes y por un importe de 50.000 euros IVA 
incluido.  También acuerda la apertura nuevo 
procedimiento abierto simplificado, con varios 
criterios de adjudicación y tramitación ordina-
ria, y publicar el anuncio de licitación en el perfil 
de contratante. 

PLENARIS I JUNTES



BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
DESEMBRE 2022

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ......................................5, 16, 27
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...................................6, 17, 28
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 ..............................7, 18, 29
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ..........................8, 19, 30
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 .........................9, 20, 31
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ....................................... 10, 21
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6 ................................. 11, 22
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ....................................1, 12, 23
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................2, 13, 24
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.......3, 14, 25
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17 ................................4, 15, 26

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
GENER 2023

Almela Castillo
C/ del Raval 36 ..............................7, 18, 29
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1 ...........................8, 19, 30
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28 .......................9, 20, 31
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12 ........................10, 21
Lloris González
C/ del Barranquet, 25 ........................11, 22
Medina Badenes
C/ del Finello, 15 ...........................1, 12, 23
Moreno Tortosa
C/ de Sant Vicent, 6.......................2, 13, 24
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41 ............................3, 14, 25
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .........................4, 15, 26
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19 ....5, 16, 27
Vèrnia Sabater
C/ del Progrés, 17 .........................6, 17, 28

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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TELÈFONS

CSI Novenes (cita prèvia) ..........964 55 87 00
CSI Novenes (urgències) ...........964 55 87 01
Hospital General Castelló .........964 72 50 00
Hospital de la Plana ....................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe .................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ...................964 55 87 08
Salut Mental ..................................964 39 07 56
Creu Roja ........................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena .............964 24 44 00
Hospital Provincial ......................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri ........................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara ............964 51 00 93
Junta Local Fallera .......................964 51 62 17
Ràdio Taxi .......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé ..........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers .............................. 085
Estació RENFE ..............................902 43 23 43
Magatzem Municipal .................964 51 87 12
Síndicat de Regs ..........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari) ..964 57 06 08
FACSA ..............................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa ...964 53 67 61

Ajuntament de Borriana ...........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port ................964 58 70 78
Policia Local ...................................964 51 33 11
Guàrdia Civil ...................................964 59 20 20
Jutjat .................................................964 51 01 87
Serveis Socials ..............................964 51 50 14
Casal Jove .......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals ...964 83 93 17
Oficina de Turisme ......................964 57 07 53
P. Poliesportiu M ..........................964 59 10 02
Piscina Municipal .........................964 59 14 00
INSS ..................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des. ............964 03 30 37
Ecoparc Municipal .......................620 06 92 06
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ....964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores) ..630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga ..............................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide .....................964 73 83 60

CEIP Penyagolosa .......................964 73 83 55
CEIP Iturbi .......................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava .....964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón ............964 73 88 75
Col·legi Salesià ..............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes .........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima ......................964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................964 51 02 93
IES Jaume I .....................................964 73 89 35
IES Llombai ....................................964 73 92 65
Centre Educació Especial ..........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults .....964 59 10 01
Escola Infantil ...............................964 51 02 41
Escola de la Mar ...........................964 58 61 60 
Escola Taller ...................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana ...........964 03 32 30
EOI Plana Baixa ............................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut .............................964 39 07 50
Urgències........................................964 39 07 60
Cita prèvia ......................................964 39 07 50
Centre de Salut Port ...................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)....964 58 53 85

NAIXEMENTS
Maikel Rodríguez Castro
Marc Miralles Felis
Melania Predut González 
M.ª Leonor Vrancea
Oriol Llorens Recatala
Sofía Lahmame Ibourar
Andrei Draganoiu
Pau Segarra Ros
Amaia Ortiz Peña
Naim El Wardi Calonge
Gala Franco  Díaz 
Lara Franco Díaz

DEFUNCIONS

MATRIMONIS
Noufl Hmimou  
i Ángela Venegas El Hartiti
Niculae Olteanu  
i Daniela Pusa Lapadat
Francisco Martínez López  
i Apolonia Álvarez García
Ayoub Elaarj i Aida Tena Carbo
Luis Masip Beltrán  
i Noris Leyva Díaz
José Antonio Parra Soriano  
i Cristina Sánchez Fuentes

JOSE RAMON CASALTA FRANCISCO ..........72

JUAN JOSE PALAU TORRES .............................93

VICENTE ABAD GARCIA ....................................82

JOSE LOPEZ GOMEZ ............................................89

JOAN RUIZ MOLINER ..........................................26

REGINA AYMERICH VALLS ..............................86

ROSALIA VILAR PEREZ......................................93

FRANCISCA CARMEN GARCIA BONILLA .....63

JUANA GOMEZ GOMEZ......................................94

MANUEL CANTAVELLA SIMO ........................ 78

MANUEL DE LA CRUZ CANOVAS ................93

JUAN AYORA MARTINEZ ................................... 57

DOLORES GUEROLA AGUT..............................92

ANGEL JIMENEZ HIDALGO ..............................55

JUAN VICENTE GARI ROVIRA .........................63

JOSE BATALLER SANCHEZ ..............................39

MARCELA ELOINA ROBLES GUTIERREZ 100

FRANCISCA FABREGAT MATEU ....................85

INFORMACIÓ MUNICIPAL 



L'alcaldessa de Borriana, Maria Josep Safont, ha subscrit 
la renovació per a enguany, 2022, dels convenis amb 
les tres associacions de gent gran actives al municipi.

D'aquesta manera, l’Associació dels Majors de Borriana, la 
del Calvari i la de la Plana Baixa podran continuar amb la 
seua activitat, finançades en part pel consistori, que assigna 
unes quotes fixes a cada associació en funció del nombre de 
membres, de la titularitat del seu local o del tipus d'entitat.

El regidor de l'àrea, Hilario Usó, també ha estat present en 
la firma del conveni amb els representants de les tres as-
sociacions de jubilats i pensionistes, que rebran una prime-
ra part dels ingressos pròximament i la resta a finals d'any, 
després de presentar la documentació de les activitats que 
hagen realitzat.

Tant Maria Josep Safont com Hilario Usó han volgut desta-
car la importància de la col·laboració de l'Ajuntament amb 

aquestes entitats, ja que, com han expressat, “amb el seu 
treball de dinamització i les activitats que programen mi-
lloren la qualitat de vida de les persones majors de Borria-
na cada dia de l'any”. 

L'Ajuntament renova els convenis 
amb les associacions de gent gran

GENT GRAN
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